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REVISTA PRESEI 

 

Cuprins : 

 Sindicalistii ameninta  cu procese daca Ministerul Sanatatii obliga medicii nevaccinați sa faca teste 

pe banii lor: ”Nu putem sa consumam asa jumatate din salariu” 

 MediaSind cere conducerii Televiziunii Romane sa nu mai puna in pericol viata angajatilor 

institutiei! 

 Comisia Europeana a publicat raportul privind statul de drept in Romania: Principalele probleme 

semnalate 

 UPDATE Care a fost propunerea de compromis a ministrului Justitiei pentru deblocarea 

desfiintarii Sectiei Speciale / UDMR a respins-o: Nu prezinta garantii reale pentru independenta 

judecatorilor / Stelian Ion: UDMR nu s-a debarasat de politica pe care a dus-o impreuna cu PSD 

 Barna: PNRR-ul va fi aprobat in septembrie / La inceputul anului viitor vor veni primii bani in tara 

 Sedinta de Guvern dupa inundatii. Citu: ”S-a intervenit in 34 de localitati din 14 judete”  

 UPDATE Noi masuri de relaxare a unor restrictii de la 1 august, anunta Citu / Valeriu Gheorghita: 

Romania va inregistra in perioada urmatoare o crestere a numarului de cazuri. Lent, dar progresiv 

 Scade TVA pentru energia termica livrata in sistem centralizat populatiei. Se pregateste Legea 

consumatorului vulnerabil 

 Guvernul Citu refuza sprijinul de 1.500 de lei pentru salariatii cu copii: Ar influenta negativ tinta 

de deficit bugetar si ratingul de tara 

 Modificare la Codul Penal, promulgata de presedintele Iohannis 

 Klaus Iohannis, a doua lovitura intr-o zi pentru majoritatea parlamentara: Lege pentru aprobarea 

unei OUG a Guvernului Citu, la reexaminare 

 Klaus Iohannis, nemultumit de o lege adoptata de Parlamentul controlat de PNL și USR: Cerere de 

reexaminare pe o lege de aprobare a unei OUG a Guvernului Orban 

 Tanczos Barna negociaza la Bruxelles banii pentru sustinerea masurilor de mediu: Sustinem, dar 

vrem sa stim pe ce resurse ne bazam 

 Metodologia pentru decontarea navetei scolare a fost publicata in Monitorul Oficial 
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 Romania, tara cu cei mai putini absolventi de studii superioare din UE. Care sunt domeniile cele 

mai ofertante pentru tineri 

 Claudiu Nasui: Noua declaratie de beneficiar real are doar o pagina si jumatate si nu trebuie 

insotita de alte cereri cum ar fi ”cererea de depunere a declaratiei de beneficiar real” 

 Guvernul va aproba modificarea modelului bonului valoric pentru acordarea unui ajutor financiar 

in vederea achizitionarii de calculatoare 

 BNR, ingrijorata de incetinirea ritmului campaniei de vaccinare. Riscuri asupra economiei pe 

termen mediu 

 A crescut numarul celor cu pensii speciale. Majoritatea acestora, fosti procurori si judecatori cu o 

pensie medie de 20.000 de lei 

 Lista medicamentelor esentiale, aprobata de Ministerul Sanatatii. 1.000 dintre ele, decontate 

integral 

 Pretul gazelor de pe bursa a crescut de peste patru ori în ultimul an / Toate produsele se vor 

scumpi in lant - Asociatia Energia Inteligenta 

 Externalizarea unor servicii de catre OMV Petrom a fost autorizata de Consiliul Concurentei 

 Atena-Adriana Groza a fost numita in functia de guvernator al Administratiei Rezervatiei Biosferei 

"Delta Dunarii" 

 Aur la robotica pentru echipa Romaniei. Este prima data in ultimii 30 de ani cand castiga o echipa 

care nu este din SUA 

 Ceremonie militara cu ocazia incheierii misiunii Armatei Romaniei in Afganistan 

 Frans Timmermans, puternicul lider de facto al Comisiei Europene, vrea sa convinga statele UE 

reticente la ideea taxarii carburantilor fosili. Temeri in UE ca scumpirea rapida a motorinei si 

benzinei va duce la proteste generalizate 

 Comisia Europeana vrea sa creeze o agentie europeana impotriva spalarii banilor 

 Comisia Europeana o baga pe Kovesi pe gatul lui Viktor Orban: Santaj cu fondurile europene 

pentru aderarea Ungariei la EPPO 

 Presedintii Republicii Moldova, Georgiei si Ucrainei au semnat o declaratie comuna privind 

aderarea la Uniunea Europeana 

 Kremlin: Rachetele hipersonice rusesti, raspuns la scuturile antiracheta instalate de SUA în Europa, 

inclusiv in Romania 

 Aleksandr Lukasenko, dupa ce a deschis granitele pentru migranti catre UE: 'Voi i-ati chemat, 

dati-le tot ce le trebuie' 
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 Sindicaliştii ameninţa cu procese daca Ministerul Sănătății obligă 

medicii nevaccinați să facă teste pe banii lor: ”Nu putem să consumăm 

aşa jumătate din salariu” 

Federatia Sanitas din Romania amenință Ministerul Sănătății cu procese, după ce Ioana 

Mihăilă a anunțat că personalul medical care refuză vaccinul anti-COVID-19 se va testa 

periodic din bani proprii, din septembrie. 

„Din estimarea noastră, sunt între 30 şi 40% dintre cadrele medicale care nu s-au 

vaccinat. 2.500 de salariaţi din 8.500 de la spitalele din subordinea Primăriei Bucureşti nu 

sunt vaccinaţi. 

Cu siguranţă vom apela la avocaţi, am apelat deja la unii, şi vom acţiona în instanţă de 

fiecare dată când va exista un caz de obligare de vaccinare sau testare pe banii 

salariaţilor.", a declarat Viorel Hușanu, luni dimineaţă, pentru Antena3. 

Potrivit acestuia, o infirmieră cu un salariu de 2.000 de lei nu poate fi obligată să se 

testeze de 4 ori pe lună și să consume astfel jumătate din salariu pe teste. 

„Noi nu ne opunem vaccinării, din start vreau să spun asta, şi nici testării. Dar pe banii 

angajatorului, nu pe banii salariaţilor. Nu se poate ca o infirmieră cu un salariu de 2.000 

şi ceva de lei să fie obligată să se testeze de 4 ori pe lună, să consume jumătate din 

salariu pe teste. 

Anul trecut eram eroi, intram la pacienţii COVID-19 fără mască, fără echipament de 

protecţie, iar acum trebuie să dăm jumătate din salariu pe teste, în condiţiile în care alţi 

pacienţi, neasiguraţi chiar, sunt testaţi din banii statului: Nu e normal", susţine Viorel 

Huşanu. 

Ministrul Sănătății va propune ca personalul medical nevaccinat să fie testat periodic 

Întrebată dacă vaccinarea ar putea deveni obligatorie pentru anumite categorii de 

persoane, Ioana Mihăilă a spus: „Nu aș spune chiar obligatorie, vaccinarea este 

opțională. Cred că e bine să rămână la latitudinea fiecăruia dintre noi dacă ne vaccinăm 

sau nu, dar cred că pentru anumite categorii profesionale, cum este personalul medical, 

e important să ne gândim și la persoanele cu care acest personal medical vine în 

contact, adică cu pacienți vulnerabili.”, a precizat aceasta, duminică, la Digi24. 

https://www.antena3.ro/coronavirus/ministrul-sanatatii-propune-personalul-medical-nevaccinat-testat-periodic-608302.html
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Ministrul Sănătății susține ca va propune ca personalul medical nevaccinat să fie testat 

periodic. 

„Noi vom veni cu propunere, cel mai probabil, prin care personalul medical și medico-

sanitar nevaccinat să se testeze periodic, tocmai pentru a asigura securitatea pacienților. 

Acest lucru se va întâmpla doar dacă se vor depăși anumite incidențe ale infecției cu 

Covid. (...) În metodologia INSP de acum este la incidență de peste 1,5 la mie. (...) Testare 

rapidă sau testare PCR cu anumită frecvență, pe care o decid specialiștii, cei de la INSP”, 

a mai spus Ioana Mihăilă. 

Conform acesteia, costurile nu vor fi suportate de sistemul public de sănătate: „În 

principiu costurile ar trebui să fie responsabilitatea persoanei care este nevaccinată. Cred 

că trebuie să-și asume responsabilitatea de a avea grijă de pacienții cu care vin în 

contact, fie vaccinându-se, fie testându-se periodic”. 

Ioana Mihăilă a precizat că o astfel de propunere ar putea intra în vigoare, în funcție de 

incidență, „probabil din septembrie, pentru că dorim să le dăm timp celor care încă nu  

s-au vaccinat”. 

(Sursa: antena3.ro) 

 

 MediaSind cere conducerii Televiziunii Române să nu mai pună în 

pericol viața angajaților instituției! 

 Într-un memoriu transmis conducerii TVR și a MediaSind TVR, angajații Formației de 

Intervenție, Salvare și Prim Ajutor dezvăluie fapte incendiare care pun în pericol viața 

tuturor angajaților instituției deoarece TVR a rămas fără instalații funcționale de stins 

incendii 

Aproximativ 30 de angajați solicită conducerii TVR să intervină de urgență și să pună 

capăt comportamentului abuziv al șefului formației, Robert Woytovict, care îi consideră 

pe subalterni “slugi incompetente”. 

 Pe lângă grave carențe manageriale, șeful compartimentului este acuzat că a impus un 

program de lucru care determină ca  Formația de Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor 

să devină nefuncțională, întrucât în multe zile sunt doar doi oameni pentru intervenție 

pe o tură în sediul central:  
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“În condițiile în care unul trebuie să fie în permanență dispecer la stația de avertizare, se 

așteaptă ca celălalt să verifice și să acționeze singur pe toată suprafața sediului central 

din Dorobanți, de la etajul 13 din turn și până în garajul subteran al carelor de reportaj.” 

– se arată în document.  

 Un lucru extrem de grav este acela că în acest interval de timp TVR a rămas fără 

instalații de stins incendii: “Instituția avea în momentul preluării funcției de către dl 

Woytovict instalații funcționale de drencere, sprinklere și hidranți interiori și exteriori. În 

momentul actual nici una dintre aceste instalații nu este funcțională din diverse motive 

tehnice, pe care dl Woytovict le-a sesizat printr-o simplă hârtie adresată superiorilor 

ierarhici, fără să urmărească finalizarea acestui demers și motivând starea defectuoasă a 

echipamentelor ca fiind problema angajaților de la  „Instalații”, folosind un limbaj 

suburban la adresa acestora: „incompetenți care nu știu de ce vin la serviciu”. Modul 

prin care se adresează colegilor, injuriile, indiferența față de nevoile și problemele 

celorlalți, felul arogant cu care tratează orice problemă, lipsa comunicării cu ceilalți 

membri ai formației, amenințările permanente cu desfacerea contractului de muncă, 

invocând articole și paragrafe din lege (cu interpretare proprie), amenințări cu 

schimbarea locului de muncă, în baza sintagmei „rotirea cadrelor” și multe alte abuzuri, îl 

descalifică din funcția de conducere pe care o deține. D-nul Woytovict nu este interesat 

de bunul mers al formației de pompieri în particular și al TVR, în general, ci doar de 

conservarea propriei funcții, prin orice mijloace, inclusiv injurii și limbaj licențios la 

adresa colegilor, dar și măsuri care nu pot avea o altă finalitate decât înjosirea și 

desconsiderarea salariaților din subordine și eludarea regulamentelor și normelor de 

conduită în vigoare la nivelul SRTv.” – susțin angajații TVR. 

 În continuare, angajații TVR prezintă succint mai multe exemple grave privind modul 

abuziv în care șeful Formației a acționat împotriva subalternilor, dar și a instituției, multe 

dintre ele fiind chiar de competența organelor de cercetare penală! Aceștia susțin că au 

sesizat aceste probleme de mai mult timp, dar conducerea TVR a refuzat să răspundă 

din cauza relațiilor de rudenie a șefului compartimentului cu o lideră a  SPUSTv, 

organizație cunoscută în spațiul public drept sindicatul de casă al administrației 

Gradea: „De asemenea, o lungă perioadă de timp, orice posibilitate de a ne îndrepta cu 

plângerile noastre către sindicat a fost blocată de faptul că dl Woytovict era simultan și 

lider sindical, în timp ce soția sa era vicepreședintele sindicatului din care, încă, facem 

parte, astfel încât orice sesizare legată de comportamentul lui ar fi fost analizată de soția 

sa.  
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Climatul de lucru a devenit unul aproape imposibil de suportat, ajungând să împartă 

colegii între „proști” și „deștepți” după bunul plac, încălcând astfel toate normele de 

bună înțelegere între colegi, situație care are nevoie de o rezolvare urgentă.” 

 Având în vedere aceste situații grave care pun în pericol viața tuturor angajaților TVR, 

Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala MediaSind TVR solicită conducerii 

instituției să intervină de urgență pentru ca faptele grave semnalate de membrii de 

angajații Formației de Intervenție, Salvare și Prim-Ajutor să fie sancționate. De 

asemenea, MediaSind TVR solicită aplicarea tuturor măsurilor necesare pentru ca 

viața angajaților TVR să nu mai fie pusă în pericol iar climatul de lucru să fie în 

acord cu prevederile legale privind sănătatea și securitatea în muncă, la standarde 

europene. 

(Sursa: Departament Comunicare MediaSind TVR) 

 

 Comisia Europeană a publicat raportul privind statul de drept în 

România: Principalele probleme semnalate/ DOCUMENT 

România a înregistrat progrese în aplicarea reformelor recomandate prin Mecanismul de 

Cooperare şi Verificare (MCV), dar sunt necesare rezultate în combaterea corupţiei şi 

există preocupări privind predictibilitatea legislaţiei, arată raportul Comisiei Europene 

privind Situaţia Statului de Drept. 

Raportul integral, AICI! (.pdf) 

„De la aderarea la UE în 2007, reformele românești în domeniile justiției și anticorupției 

au fost urmărite de Comisie prin Mecanismul de cooperare și verificare (MCV), ca un 

cadru important pentru progresul în aceste domenii. MCV continuă în paralel cu 

mecanismul statului de drept, din care România este o parte integrantă - ca orice alt stat 

membru până când toate criteriile de referință sunt îndeplinite în mod satisfăcător. 

Guvernul propune reforme menite să răspundă preocupărilor ridicate de modificările 

legilor justiției din 2017-2019, care au atras critici pentru impactul lor negativ asupra 

independenței, calității și eficienței justiției. Într-o hotărâre preliminară din 18 mai 2021, 

Curtea de Justiție a UE a examinat mai multe aspecte ale acestor reforme și a confirmat 

aceste preocupări, în special în legătură cu Secția pentru investigarea infracțiunilor din 

justiție.  

https://ec.europa.eu/info/sites/default/files/2021_rolr_country_chapter_romania_en.pdf
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Un proiect de lege pentru desființarea acestei secții este în curs de examinare în 

Parlament. A fost inițiată o procedură legislativă pentru modificarea legilor justiției. 

Deficitul de resurse umane a fost accentuat de lipsa recrutării de noi magistrați, 

combinată cu pensionarea unui număr semnificativ de magistrați. Aceste deficiențe au 

adăugat mai multă presiune asupra magistraților, cu implicații asupra calității și eficienței 

justiției. 

Cadrul instituțional pentru combaterea corupției este cuprinzător, dar eficacitatea 

acestuia va necesita o voință politică susținută, așa cum a fost asumată de guvern. 

Adoptarea unei noi strategii anticorupție pentru 2021-2025 este o prioritate cheie. 

Eficacitatea anchetelor și sancționarea corupției la nivel mediu și înalt s-au îmbunătățit, 

confirmând istoricul anterior. Direcția Națională Anticorupție a obținut rezultate mai 

bune, deși modificările din 2017-2019 la legile justiției continuă să reprezinte un 

impediment major pentru buna sa funcționare. Modificările aduse codurilor penale 

rămân necesare. În absența unor soluții legislative și politice solide la deciziile Curții 

Constituționale, există obstacole sporite și incertitudine juridică în lupta împotriva 

corupției. O cooperare instituțională sporită în contextul alegerilor din 2020 ar putea 

marca o schimbare de abordare a integrității funcționarilor aleși. Agenția pentru 

gestionarea activelor sechestrate rămâne pe deplin operațională, iar sistemul electronic 

pentru prevenirea conflictelor de interese este eficient. 

Există garanții legale privind libertatea mass-media și pluralismul. Cu toate acestea, 

rămân îngrijorări legate de implementarea și aplicarea cadrului legislativ existent, în 

special în ceea ce privește accesul la informații. Consiliul Național al Audiovizualului încă 

nu are resursele pentru a-și îndeplini pe deplin sarcinile, iar activitatea sa a fost afectată 

de expirarea mai multor mandate ale membrilor săi. Transparența proprietății mass-

media continuă să fie incompletă. Mass-media poate fi predispusă la presiuni politice, 

mai ales atunci când veniturile lor depind de publicitatea de stat. Procesele împotriva 

jurnaliștilor de anchetă pentru defăimare continuă să fie raportate. În contextul 

pandemiei COVID-19, mass-media a primit sprijin prin fonduri alocate pentru campanii 

media guvernamentale care au ca scop prevenirea răspândirii COVID-19. 
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Rămâne îngrijorarea cu privire la stabilitatea și previzibilitatea legislației, deoarece 

legislația este modificată adesea, iar legile rezultate pot fi contradictorii și utilizarea 

limitată a evaluărilor de impact. În urma referendumului din mai 2019, nu s-au adoptat 

ordonanțe de urgență guvernamentale semnificative în domeniul justiției. În contextul 

pandemiei COVID-19, există o stare de alertă, cu un control parlamentar sporit.  

În urma deciziei Curții de Justiție a UE din 18 mai 2021 cu privire la mai multe aspecte 

ale legilor justiției, Curtea Constituțională a pronunțat o hotărâre la 8 iunie 2021, care 

ridică îngrijorări serioase, întrucât pune la îndoială principiul primatului dreptului UE. 

Legislația privind asociațiile și fundațiile a fost modificată în 2020 pentru a reduce 

povara birocratică pentru ONG-uri”, se arată în rezumatul raportului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 UPDATE Care a fost propunerea de compromis a ministrului Justiției 

pentru deblocarea desființării Secției Speciale / UDMR a respins-o: Nu 

prezintă garanţii reale pentru independenţa judecătorilor / Stelian Ion: 

UDMR nu s-a debarasat de politica pe care a dus-o împreună cu PSD 

Liderii Coaliției au discutat, marți propunerea de compromis a ministrului Justiției, 

Stelian Ion pentru deblocarea desfiinţării Secţiei de investigare a infracţiunilor din 

Justiţie (SIIJ). Potrivit surselor Hotnews.ro, USR a propus ca magistratul anchetat să 

poată cere mutarea dosarului său la alt parchet. Propunerea a fost respinsă de către 

reprezentantul UDMR, Csoma Botond. "Coaliţia, în ansamblu, se pare că nu-şi doreşte cu 

adevărat desfiinţarea SIIJ", a fost reacția ministrului Justiției. 

 "Magistratul anchetat poate cere mutarea dosarului său la alt parchet. Șeful de 

parchet unde se află dosarul celui anchetat nu poate respinge solicitarea dar 

poate parchetul unde va fi trimis dosarul în cauză", este propunerea făcută de 

Stelian Ion în ședința Coaliției. 

Varianta prezentată de către ministrul Justiției a fost respinsă de către liderul deputaților 

UDMR Csoma Botond prezent la ședința Coaliției, care a susținut în continuare că 

Uniunea dorește ca dosarele magistraților să ajungă la Parchetul General. 
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Intervenția liderului UDMR l-a iritat pe președintele USR, Dan Barna, care i-ar fi replicat 

acestuia că nimic nu este pe placul UDMR. Astfel, discuția pe tema desființării SIIJ s-a 

blocat din nou în Coaliție, o decizie în acest sens fiind iar amânată. 

Stelian Ion: Coaliţia, în ansamblu, se pare că nu-şi doreşte cu adevărat desfiinţarea SIIJ 

Ministrul Justiției, Stelian Ion, a reacționat spunând că, în ansamblu, coaliţia se pare că 

nu-şi doreşte desfiinţarea SIIJ și i-a acuzat pe cei din UDMR că "împărtăşesc viziunea 

PSD pe justiţie şi continuă cu aceleaşi idei". 

 "Coaliţia, per ansamblu, se pare să nu-şi doreşte deocamdată, cu adevărat, 

desfiinţarea SIIJ. 

 Am venit cu o nouă propunere, a fost rezonabilă, nu a fost încă acceptată. A fost 

o propunere în sensul în care, dacă un magistrat ar fi anchetat în calitate de 

suspect sau inculpat de către o unitate de parchet specializată - DNA, DIICOT sau 

Parchetul General, a parchetelor pe lângă curţile de apel - să poată solicita o 

trimitere a dosarului către o altă unitate de parchet învecinată. (...) Să meargă la o 

unitate de parchet din cadrul aceleaşi structuri, astfel încât să respectăm şi 

programul de guvernare şi angajamentele", a declarat Stelian Ion la finalul 

şedinţei, conform Agerpres. 

El a spus că "se pare" că UDMR nu convine nicio variantă de desfiinţare a Secției 

speciale. 

 "(...) Să pui condiţii la fiecare şedinţă este o dovadă a faptului că, atunci când am 

agreat programul de guvernare, n-au fost sinceri. 

 Desfiinţarea SIIJ necondiţionată este trecută în programul de guvernare, dublată 

de refacerea competenţelor DNA a fost foarte clară. Problema UDMR nu este atât 

legată de SIIJ, cât de DNA.Sub nicio formă nu vor refacerea competenţelor DNA. 

(...) Probabil îşi fac socoteala că vor trage de timp foarte mult, că poate nu se va 

desfiinţa SIIJ foarte curând", a arătat ministrul. 

El a reafirmat că "România va trebui să desfiinţeze SIIJ şi să respecte angajamentul pe 

care l-a avut întotdeauna în ultimii ani, mai ales cu privire la lupta împotriva corupţiei, 

care trebuie să continue". 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 iulie 2021 10 

 

Stelian Ion a acuzat UDMR că "nu s-a debarasat de politica pe care a dus-o în anii trecuţi 

împreună cu PSD": "Împărtăşesc viziunea PSD pe justiţie şi continuă cu aceleaşi idei. Eu 

aşteptam o schimbare de optică sau măcar un compromis, o renunţare. (...) Nu sunt de 

acord cu ceea ce spune UDMR. Mai mult invocă faptul că n-au fost convocaţi la discuţii 

pe legile justiţiei. Nici vorbă de aşa ceva". 

Întrebat dacă beneficiază de susţinerea premierului şi a PNL privind desfiinţarea SIIJ, 

Stelian Ion a spus că aşteptarea sa nu era nu atât faţă de premier, cât mai ales faţă de 

Parlament, unde lucrurile s-au împotmolit "grav". 

UDMR: Avem viziuni diferite 

Totodată, liderul deputaţilor UDMR, Csoma Botond a declarat că noua variantă de 

desfiinţare a Secţiei speciale care a fost propusă de ministrul Justiţiei, Stelian Ion, nu 

prezintă garanţii reale pentru independenţa judecătorilor. 

 "N-am ajuns la niciun consens nici astăzi cu privire la SIIJ, avem viziuni diferite. 

Sunt două probleme cu propunerea făcută de domnul ministru, în viziunea 

noastră. Prima problemă este că, în cazul magistraţilor de la Înalta Curte, nu ai 

unde să muţi urmărirea penală, pentru că nu există posibilitate. Şi asta am 

discutat şi la Camera Deputaţilor, când această propunere a fost în lucru, şi 

această problemă am supus-o atenţiei colegilor. 

 O altă problemă este că judecătorul sau procurorul poate să solicite ca urmărirea 

penală să fie făcută de un alt parchet. Era o variantă mai bună dacă nici nu 

începea acel parchet (...). Din aceste două motive n-am acceptat această 

propunere, pentru că propunerea respectivă, în opinia noastră, nu reprezintă 

garanţii reale pentru independenţa judecătorilor", a precizat Csoma Botond, 

potrivit Agerpres. 

De precizat este că liderul UDMR, Kelemen Hunor nu a fost prezent la ședința Coaliției. 

Propunerea ministrului Justiției vine după ce UDMR a anunțat clar că nu acceptă varianta 

venită de la Guvern și că dorește ca dosarele magistraților să ajungă la Parchetul 

General. 
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Proiectul desființării Secției Speciale se află în dezbaterea Comisiei Juridice din Senat. 

PNL și USR PLUS nu au majoritate în comisia de specialitate (Comisia juridică, 

componență: PSD-5 voturi, PNL- 4 voturi, USR- 2 voturi, AUR- 1 vot) și depind de votul 

senatorului UDMR, Csaszar Karoly Zsolt. Acesta a depus deja amendamentul prin care 

dosarele Secției Speciale să ajungă la Parchetul General. Practic fără UDMR, desființarea 

SIIJ nu poate trece de comisia de specialitate. 

Reamintim că există tensiuni între USR și UDMR pe tema desființării Secției Speciale. În 

urmă cu o săptămână, liderii celor două formațiuni politice au avut un schimb de replici 

dur prin intermediul presei. 

Liderul deputaţilor UDMR, Csoma Botond l-a acuzat pe Stelian Ion că abordează 

„subiectul justiției ca un politruc” și nu a renunțat la rolul de „trompetă care 

acompaniază niște lozinci în scopuri electorale”. Csoma Botond a continuat seria 

atacurilor publice precizând că și vicepremierul Dan Barna "a intrat în acest delir, poziţia 

sa fiind, de fapt, una toxică". 

Liderul UDMR face referire la declarația vicepremierului Dan Barna care a afirmat că 

amendamentul UDMR care se află în momentul de faţă în comisia de la Senat este unul 

care nu desfiinţează SIIJ. 

"Amendamentul UDMR nu face decât să mute secţia specială dedicată magistraţilor la 

Parchetul General. Nu ne putem permite, ca stat, să transmitem acest mesaj de reformă 

ca şi glumă, prin care, în loc să desfiinţăm SIIJ, pur şi simplu schimbăm eticheta de pe 

uşă şi adresa de pe cartea de vizită şi mutăm o secţie specială dedicată tot magistraţilor 

la Parchetul General. (...) Ideea propusă de UDMR, acest amendament toxic, (...) este de 

neacceptat", a declarat Barna. 

 (Sursa: Agerpres) 

 

 Barna: PNRR-ul va fi aprobat în septembrie / La începutul anului 

viitor vor veni primii bani în ţară 

Vicepremierul Dan Barna a declarat marţi că Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă 

(PNRR) va fi aprobat de Comisia Europeană în septembrie, iar la începutul anului viitor 

vor veni primii bani în ţară, relatează Agerpres. 
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"Lucrurile sunt exact aşa cum e normal să fie. Acum o săptămână, ministrul Investiţiilor şi 

Proiectelor Europene, colegul meu Cristian Ghinea, a fost la Bruxelles, s-au clarificat 

marea parte a detaliilor şi pe partea de reformă şi pe partea de investiţii. În septembrie 

vom avea aprobat programul şi cred că de la începutul anului vor veni primele zeci de 

milioane în ţară pe proiectele aflate în desfăşurare", a afirmat Barna la TVR 1. 

Referitor la rectificarea bugetară, vicepremierul a menţionat că trei domenii - 

transporturi, sănătate şi dezvoltare - vor primi bani mai mulţi. 

"În momentul de faţă, după mulţi ani de zile, România are un buget de investiţii mare, 

care este şi executat (...). La această rectificare, cu siguranţă pe zona de infrastructură va 

fi o rectificare pozitivă, adică vor mai fi nişte fonduri alocate pentru transporturi. 

Domeniile anunţate de altfel şi de către premier pentru care va exista rectificare cu 

siguranţă sunt: domeniul transporturi, domeniul sănătate şi domeniul dezvoltare. Sunt 3 

ministere la care premierul a anunţat că vor fi alocate fonduri suplimentare la rectificare, 

tocmai ca dovadă explicită a faptului că investiţiile se şi întâmplă în România şi că acest 

guvern chiar le face. (...) Miza este ca această coaliţie şi această rectificare să asigure o 

stabilitate bugetară pentru perioada următoare", a adăugat Dan Barna. 

Potrivit acestuia, rectificarea va fi adoptată în Guvern în săptămâna 16-20 august. 

"Săptămâna asta au fost deja discuţii ale ministerelor cu Ministerul Finanţelor, 

săptămâna următoare vom vedea o fotografie de ansamblu, cum ar putea să arate şi 

care va fi suma totală a rectificării şi în a doua parte a lunii august, undeva în 16-20 

august, va fi adoptată în Guvern", a mai precizat Barna. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ședință de Guvern după inundații. Citu: ”S-a intervenit în 34 de 

localităti din 14 județe”  

Premierul Florin Cîţu a precizat, la videoconferinţa de marţi cu prefecţii de la Palatul 

Victoria, referitor la regiunile afectate de inundaţii că sunt efecte în 34 de localităţi din 

14 judeţe „şi se intervine pentru evacuarea apei în 11 case, 7 anexe gospodăreşti, 56 de 

curţi, 70 de beciuri şi subsoluri, 3 sedii ale unor operatori economici, 3 sedii ale unor 

instituţii publice”. 

 

https://ziare.com/palatul-victoria/
https://ziare.com/palatul-victoria/
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”Am convocat această videoconferinţă pentru a mă asigura că avem soluţii pentru 

persoanele care sunt afectate de inundaţii. Vreau să mă asigur că ştim exact ce avem 

nevoie în plan local ca nimeni să nu sufere în perioada următoare. 

 

Şi domnul ministru Bode este de faţă şi este şi domnul Arafat pentru a mă asigura că 

deciziile vor fi implementate cât mai rapid. Noi am mai auzit asta şi când mai discutam 

despre inundaţii, de fiecare dată că totul este sub control, dar aş vrea să cântăriţi foarte 

bine când spuneţi acest lucru, când spuneţi că totul este sub control, să ne asigurăm că 

aşa este, pentru că am informaţii care vin, pe de o parte de la primari, pe de altă parte 

de la oamenii noştri şi atunci vreau să le clarificăm. Ceea ce este în presă, dacă nu e 

adevărat, să combatem media, dar informaţiile trebuie să fie foarte clare şi de aceea aş 

vrea să clarificăm aceste lucruri”, a declarat Florin Cîţu, marţi la Guvern. 

 

El a vorbit şi despre situaţia care i-a fost prezentată de către Departamentul pentru 

Situaţii de Urgenţă. 

„DSU mi-a trimis deja o situaţie. S-au înregistrat efecte în 34 de localităţi din 14 judeţe – 

Alba, Argeş, Botoşani, Braşov, Cluj, Caraş-Severin, Dâmboviţa, Hunedoara, Olt, Prahova, 

Sibiu şi Timiş. S-a intervenit şi se intervine pentru evacuarea apei în 11 case, 7 anexe 

gospodăreşti, 56 de curţi, 70 de beciuri şi subsoluri, 3 sedii ale unor operatori economici, 

3 sedii ale unor instituţii publice. Vom trece fiecare judeţ în revistă şi vom vedea care 

sunt exact nevoile pentru fiecare unitate administrativ-teritorială. În acelaşi timp aş vrea 

să ne spuneţi dacă mai există situaţii de maximă urgenţă, dacă mai sunt persoane 

izolate, în pericol, dacă mai avem trafic rutier sau feroviar întrerupt”, a completat 

premierul. 

 

Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă a luat luni decizia scoaterii din rezervele 

de stat a unor bunuri de strictă necesitate şi alocarea lor către unităţilor administrativ-

teritoriale Ocoliş, Câmpeni, Sohodol şi Roşia Montana din judeţul Alba, zone afectate de 

inundaţiile de săptămâna precedentă. Premierul Florin Cîţu a precizat că „vor urma şi 

ajutoarele financiare pentru fiecare gospodărie avariată”. 

 

Bode: 81 de persoane evacuate 

https://ziare.com/stiri/trafic/
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Ministrul de Interne, Lucian Bode, a precizat apa a fost scoasă din peste 190 de case. 81 

de persoane din judeţele Alba şi Prahova au fost evacuate şi s-au înregistrat două 

decese, unul în Satu Mare şi unul în Iaşi. 

”Am asistat în ultimele zile la o intensificare şi extindere a fenomenelor meteo extreme, 

provocate de ploile abundente, care a afectat mai bine de jumătate din ţară, vorbim de 

30 de judeţe, acestea aflându-se sub avertizări (...) Dinamica fenomenelor este în 

continuă evluţie şi reclamă reacţii rapide, eficiente, resurse corect dimensinate şi o 

mobilizare exemplară”, a declarat Lucian Bode, la videoconferinţa cu prefecţii. 

 

Acesta a afirmat că ”protejarea vieţii oamenilor şi a bunurilor acestora reprezintă 

prioritatea noastră în astfel de situaţii”. 

 

”Vă cer să fiţi implicaţi total în gestionarea situaţiei (...) având în vedere că pericolul nu a 

trecut. Avem pentru următoarele 24 de ore averizări de vreme severă”, a mai declarat 

Bode. 

 

Acsta a cerut prefecţilor să ia toate măsurile pentru a asigura spaţii de cazare în 

eventualitatea în care se vor impune evacuări de persoane. 

 

”Solidaitatea în aceste clipe este o datorie faţă de toţi care au avut de suferit”, a mai 

airmat Bode. 

 

Acesta anunţă că, din 15 iulie, ora 07.00 până în 20 iulie, ora 16.00, s-au înregistrat 

efecte ale vremii îm 80 de localităţi din 20 de judeţeţe. 

 

S-a intervenit pentru evacuarea apei din 192 de case. 

”În acest moment suntevacuate 81 de persoane din localitatea Roşia Montană din Alba 

şi din localitatea Breaza, Prahova. Din păcate am avut şi 2 decese, în Satu Mare şi în Iaşi”, 

a mai anunţat Bode. 

 

Potrivit acestuia, la momentul acesta sunt intervenţii în desfăşurare în mai multe judeţe, 

traficul este oprit pe un drum judeţea şi restricţionat pe 2 drumuri naţionale în judeţul 

Alba. 

 

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/social/vremea/avertisment-metorologi-cod-rosu-inundatii-ploi-torentiale-1691221
https://ziare.com/stiri/drumuri/
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Arafat, despre mesajele RoAlert venite prea târziu: ”Timpul la dispoziţia noastră este 

scurt” 

 

De asemenea, șeful DSU, Raed Arafat, a explicat de ce avertizările RO-Alert de vreme 

severă ajung uneori în timpul producerii acestora: ”Este fenomen nowcasting şi se află 

foarte scurt de el de către ANM”. 

 

”Având în vedere că este mai mult vorba despre fenomene de tip nowcasting, evident că 

nu putem prevedea şi să trimitem din timp mai multe echipe, însă, oriunde este nevoie 

s-a recurs la ridicarea niveluluide alertă şi IGSU este pregptit să intervină din judeţele 

care nu sunt impactate cu personal şi utilaje”, a declarat, marţi, Raed Arafat, n 

videoconferinţa cu prefecţii. 

 

Acsta afirmă că tate echipajele rămân pregătite. 

 

”Rămânem prgătiţi şi insist asupra trimiterii mesajelor RO-Alert (...) din timp. Aş dori să 

explic, că au fost întrebări de ce mesajele RO-Alert ajung foarte scurt înaintea 

fenomenului sau chiar în timpul acestuia. Asta este pentru că este fenomen nowcasting 

şi se află foarte scurt de el de către ANM. ANM-ul, când ne informează că au aflat de 

fenomenm noi imefiat trimitem mesajul. Fiind fenomen nowcasting timpul la dispoziţia 

noastră este scurt”, a mai precizat Raed Arafat. 

 

În cea mai mare parte a Moldovei, Transilvaniei, Maramureşului şi a zonei montane, 

până miercuri, la ora 3.00, vor fi averse torenţiale, descărcări electrice, vijelii şi grindină. 

 

În intervale scurte de timp sau prin acumulare se vor înregistra cantităţi de apă de 

35...50 l/mp şi izolat peste 60...80 l/mp. 

 

Meteorologii au emis cod portocaliu, cea maimare parte a restuluiţării fiind sub cod 

galben. 

 

Dezastrul lăsat în urmă de ploile abundente 

Ploile au făcut prăpăd în multe zone. Ploile torențiale au produs inundații în aproape 30 

de localități din întreaga țară. 

https://ziare.com/raed-arafat/
https://ziare.com/stiri/cod-portocaliu/
https://ziare.com/stiri/cod-galben/
https://ziare.com/stiri/cod-galben/
https://ziare.com/social/vremea/dezastru-lasat-urma-ploi-torentiale-zeci-localitati-inundate-1691223
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Peste o sută de gospodării au fost inundate și mai multe persoane au fost evacuate 

preventiv. 

”În ultimele 24 de ore, aversele torențiale au produs inundații în 29 de localități din 12 

județe (AB, BV, CS, DB, DJ, HD, IS, MM, MS, NT, PH și TM). 

 

În cursul zilei de ieri și pe timpul nopții, pompierii au acționat în sprijinul cetățenilor și 

autorităților locale pentru evacuarea apei din 29 case, 107 curți, 21 beciuri/subsoluri, 3 

operatori economici, precum și pentru degajarea mai multor arbori căzuți pe carosabil. 

 

Din punct de vedere al alimentării cu energie electrică, s-au înregistrat avarii în 22 

localități din județele Mureș și Neamț, însumând un număr de aproape 7.000 de 

consumatori finali nealimentați. Pentru remediere deficiențelor au acționat echipe ale 

furnizorului de electricitate. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 UPDATE Noi măsuri de relaxare a unor restricții de la 1 august, 

anunță Cîțu / Valeriu Gheorghiță: România va înregistra în perioada 

următoare o creştere a numărului de cazuri. Lent, dar progresiv 

De la 1 august vor intra în vigoare noi măsuri de relaxare a unor restricții, ce vizează în 

special evenimentele care au loc în aer liber, dar nu se va renunţa la purtarea măştii de 

protecţie în spaţii închise, a declarat marți premierul Florin Cîțu. Declarațiile au loc în 

contextul în care experții avertizează cu privire la valul 4 al pandemiei, care va fi "mult 

mai agresiv". Coordonatorul campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiţă, a spus, tot 

marți, că experţii estimează că, la sfârşitul lunii august, varianta Delta a coronavirusului 

va deveni dominantă, inclusiv în Europa, iar România va înregistra în perioada următoare 

o creştere a numărului de cazuri, lent, dar progresiv. 

Întrebat înainte de şedinţa coaliţiei de guvernare dacă vor exista noi restricţii sau relaxări 

de la 1 august, premierul a spus: "Relaxări, nu restricţii". 

 "Nu scăpăm de mască în interior, deocamdată. Sunt relaxări mai mult de 

evenimente în aer liber. Dar ora nu se schimbă, tot ora 2,00 noaptea va rămâne. 

(...) Nu sunt foarte multe relaxări.  
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Aşa cum arată acum situaţia, mergem pe ce avem, în afară de câteva lucruri pe 

evenimente. Eu zic că suntem într-o situaţie foarte bună", a declarat Florin Cîţu la 

Parlament, conform Agerpres. 

Întrebat cum se pregătesc autoritățile pentru valul 4 al pandemiei, Cîțu a spus că "există 

o singură pregătire": vaccinarea. 

El a precizat că obligativitatea vaccinării anti-COVID nu este o variantă luată în calcul. 

Valeriu Gheorghiță: România va înregistra în perioada următoare o creştere a numărului 

de cazuri. Lent, dar progresiv 

Tot marți, coordonatorul campaniei de vaccinare, Valeriu Gheorghiţă, a spus că experţii 

estimează că la sfârşitul lunii august varianta Delta a coronavirusului va deveni 

dominantă, inclusiv în Europa, menţionând că România va înregistra în perioada 

următoare o creştere a numărului de cazuri, lent, dar progresiv. 

Gheorghiţă a fost întrebat, marţi, într-o conferinţă de presă, dacă tulpina Delta este mai 

agresivă decât cele de până acum pentru persoanele nevaccinate. 

 "Din datele existente cunoaştem faptul că este mult mai contagioasă şi aceste 

lucruri deja sunt cunoscute, are o contagiozitate şi o transmitere de la o persoană 

la alta de două ori mai mare decât tulpina iniţială parentală, cu 60% mai mare 

decât tulpina Alfa. 

 În ceea ce priveşte virulenţa acestei tulpini, se pare că ar creşte riscul de 

spitalizare de 2,5 ori mai mult decât tulpinile iniţiale, decât celelalte variante virale 

de îngrijorare. Ca atare, cumulând faptul că vorbim în momentul de faţă de o 

tulpină care se răspândeşte mult mai uşor, care are o rată bazală de reproducere 

a cazurilor de circa 6-7, ceea ce înseamnă că un caz pozitiv generează alte 6-7 

cazuri secundare...”, a explicat Valeriu Gheorghiţă, potrivit News.ro. 

El a menţionat că, pentru persoanele care au trecut prin boală şi nu s-au vaccinat, 

activitatea neutralizantă a anticorpilor este nedectabilă. 

Întrebat dacă valul 4 va avea o amploare mai mare faţă de valul 3, coordonatorul 

campaniei de vaccinare a răspuns: 
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 "Experţii estimează că, într-adevăr, valul 4 va fi mult mai agresiv decât valurile de 

la acest moment, diferenţele fiind legate de nivelul de imunizare din populaţie, 

nivelul de vaccinare. 

 Cu cât numărul şi procentul persoanelor vaccinate este mai mare şi aici mă refer 

în mod deosebit la persoane vulnerabile, cu atât consecinţele negative, traduse 

prin numărul de persoane spitalizate, numărul de persoane admise în secţia de 

terapie intensivă şi numărul de decese, va fi mai mic. Cu cât numărul persoanelor 

vulnerabile este mai scăzut ca acoperire vaccinală, cu atât riscul de creştere a 

numărului de persoane spitalizate cu formele severe şi persoane care din păcate 

pot să îşi piardă viaţa”. 

El a mai afirmat că experţii susţin că la sfârşitul lunii august varianta Delta va deveni 

dominantă, inclusiv în Europa, iar în perioada următoare în România se va înregistra o 

creştere lentă, dar progresivă a numărului de cazuri. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Scade TVA pentru energia termică livrată în sistem centralizat 

populației. Se pregătește Legea consumatorului vulnerabil 

Scade TVA pentru energia termică livrată în sistem centralizat populației. Reducerea de 

la 19% la 5% se va aplica de anul viitor. Și ar trebui să se vadă, din ianuarie, și în facturile 

plătite de populație. Asta dacă nu este anulată de creșterile de preț înregistrate pe piața 

gazelor sau de alte măsuri luate de autorități. 

O taxă pe valoare adăugată mai mică înseamnă costuri reduse pentru consumatori. 

O simulare făcută pentru un apartament mediu din București arată că s-ar economisi 

137 de lei la cheltuielile cu căldura în timpul iernii, dacă celelalte costuri ar rămâne la fel. 

În realitate însă, costurile de producere a energiei termice vor crește pentru că s-au 

scumpit atât gazele cât și alți combustibili folosiți, spun specialiștii. 

Și nu doar prețurile combustibililor se mai pot schimba până la iarnă. 
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Autoritățile discută de ani buni despre renunțarea la subvențiile care au făcut ca 

încălzirea în sistem centralizat să nu reflecte costul real de producție. 

În paralel cu reducerea TVA pentru energia termică livrată în sistem centralizat, în 

Parlament se discută o altă lege care să îi ajute financiar pe consumatorii vulnerabili să 

își plătească facturile la încălzire. 

Acest nou tip de sprijin ar urma să înlocuiască subvențiile acordate acum din bugetele 

locale pentru acoperirea unei părți din costul gigacaloriei. 

Legea consumatorului vulnerabil ar urma să se aplice de la 1 septembrie 2022. 

Proiectul a trecut deja de Senat și a ajuns în comisii la Camera Deputaților, care e 

decizională. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Guvernul Cîțu refuză sprijinul de 1.500 de lei pentru salariații cu 

copii: Ar influența negativ ținta de deficit bugetar și ratingul de țară 

După ce statul a suspendat în primăvară sprijinul de 1.500 de lei pe care salariații îl 

puteau primi de la angajatori pentru plata creșei și grădiniței, mai mulți parlamentari, 

inclusiv din arcul guvernamental, au depus în Parlament un proiect de lege care prevede 

nu doar acordarea banilor, ci extinderea dreptului pentru mai mulți angajați. Guvernul 

Florin Cîțu va trimite Parlamentului un punct de vedere negativ, în care nu susține 

proiectul de lege. Decizia a fost luată în ședința de Guvern de marți. Argumentele 

Executivului sunt atât financiare (bugetul de stat nu-și permite cheltuieli în plus) cât și 

legislative (ar apărea discriminări). 

Legea de modificare a Codului fiscal, iniţiată de deputatul UDMR Szabó Ödön și un grup 

de parlamentari UDMR, PSD, PNL, USR, Minorități Naționale, are ca obiect de 

reglementare extinderea facilității fiscale privind deducerea din profitul datorat a 

cheltuielilor cu îngrijirea și educația timpurie a copiilor angajaților și în favoarea 

microîntreprinderilor și activităților independente în limita sumei de 1.500 lei/lună 

pentru fiecare copil. 
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MOTIVAȚIA Guvernului pentru punctul de vedere negativ: 

 Cu privire la deducerea din impozitul pe veniturile microîntreprinderilor a sumelor 

aferente cheltuielilor cu funcţionarea unităților de educație timpurie aflate în 

administrarea microîntreprinderilor sau cu serviciile de educație timpurie datorate 

de angajaţi pentru copiii lor, nu considerăm oportună extinderea ariei de aplicare 

a reglementărilor privind scăderea cheltuielilor cu educaţia timpurie din 

impozitele datorate, întrucât generează un impact negativ asupra veniturilor 

bugetului de stat, suplimentar impactului maximal negativ estimat asupra 

bugetului de stat pe termen mediu/lung de - 4,5 miliarde lei pentru măsura 

fiscală acordată inițial doar contribuabililor plătitori de impozit pe profit (facilitate 

fiscală aprobată prin Legea nr.239/2020) și luând în considerare aceleaşi aspecte 

evidențiate la adoptarea măsurii de suspendare a mecanismului actual. 

 (...) Cconsiderăm că nu se reglementează o măsură legislativă eficientă, întrucât, 

în cazul contribuabililor care realizează venituri din activităţi independente, altele 

decât venituri din profesii liberale, pentru care venitul net anual se determină pe 

baza normelor de venit, nu există posibilitatea deducerii, integral sau limitat, 

după caz, a cheltuielilor efectuate. Astfel, această categorie de contribuabili, cât și 

salariații lor, avansează cheltuieli pentru educaţia timpurie a copiilor, însă, spre 

deosebire de persoanele fizice care realizează venituri din salarii sau venituri din 

activităţi independente pentru care venitul net anual se determină în sistem real, 

nu beneficiază de vreun stimulent fiscal. În consecinţă, considerăm că, raportat la 

intenţia de reglementare (...) pentru această categorie de contribuabili, prezenta 

inițiativă legislativă nu va produce efectele dorite, creând discriminări. 

 În sensul celor menţionate, considerăm că se impune revizuirea reglementărilor 

propuse (...) prin găsirea unui alt mecanism de stimulare pentru firmele interesate 

în susținerea domeniului educației timpurii care să asigure coerenţă, stabilitate și 

eficiență în atingerea obiectivului vizat, în contextul bugetar existent. Având în 

vedere că propunerea legislativă vizează extinderea sferei de aplicare a unor 

măsuri din Codul fiscal, considerăm că implementarea acesteia ar avea un impact 

bugetar negativ. 
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 În acest context, menționăm că Guvernul are obligația de a conduce politica 

fiscal-bugetară în mod prudent pentru a gestiona resursele, obligațiile bugetare 

și riscurile fiscale, iar adoptarea inițiativei legislative ar influența negativ ținta de 

deficit bugetar asumată în anul 2021 de 7% din PIB, stabilitatea macroeconomică 

și ratingul de țară în relația cu organismele financiare internaționale. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Modificare la Codul Penal, promulgată de președintele Iohannis 

Președintele Klaus Iohannis a semnat decretul privind promulgarea Legii pentru 

modificarea şi completarea Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, precum şi pentru 

dispunerea unor măsuri de transpunere a Directivei (UE) 2019/713 a Parlamentului 

European şi a Consiliului din 17 aprilie 2019 privind combaterea fraudelor şi a 

contrafacerii în legătură cu mijloacele de plată fără numerar şi de înlocuire a Deciziei-

cadru 2001/413/JAI a Consiliului (PL-x 162/21.04.2021); 

De asemenea, șeful statul a mai semnat și următoarele decrete: 

Decret privind promulgarea Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 36/2021 privind utilizarea semnăturii electronice avansate sau semnăturii electronice 

calificate, însoțite de marca temporală electronică sau marca temporală electronică 

calificată şi sigiliul electronic calificat al angajatorului în domeniul relațiilor de muncă şi 

pentru modificarea si completarea unor acte normative (PL-x 263/14.06.2021); 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 63/2016 pentru modificarea şi completarea Ordonanței de urgență nr. 109/2008 

privind acordarea de ajutor de stat individual având ca obiectiv dezvoltarea regională 

(PL-x 25/01.02.2017); 

Decret pentru promulgarea Legii privind aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului 

nr. 14/2021 pentru modificarea și completarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 

194/2002 privind regimul străinilor în România (PL-x 138/24.03.2021). 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Klaus Iohannis, a doua lovitură într-o zi pentru majoritatea 

parlamentară: Lege pentru aprobarea unei OUG a Guvernului Cîțu, la 

reexaminare 

Președintele României, Klaus Iohannis, a trimis marți, 20 iulie 2021, Parlamentului, spre 

reexaminare, Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 22/2021 

privind modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011 și a Ordonanței 

de urgență a Guvernului nr. 75/2005 privind asigurarea calității educației. 

Vă prezentăm textul integral al cererii: 

 

București, 20 iulie 2021 

Domnului Ludovic ORBAN 

Președintele Camerei Deputaților 

În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 

formulez următoarea 

CERERE DE REEXAMINARE 

asupra 

Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 22/2021 privind 

modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011 și a Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr. 75/2005 privind asigurarea calității educației 

Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 22/2021 privind 

modificarea și completarea Legii educației naționale nr. 1/2011 și a Ordonanței de 

urgență a Guvernului nr. 75/2005 privind asigurarea calității educației a fost transmisă 

Președintelui României în vederea promulgării la data de 1 iulie 2021. Cu ocazia 

aprobării OUG nr. 22/2021, Parlamentul a operat unele modificări și completări asupra 

celor două acte normative menționate care, prin conținutul normativ, nu îndeplinesc 

standardele de calitate a legii, fiind lipsite de claritate și previzibilitate, motiv pentru care 

se impune reexaminarea acestora de către Parlament. 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 21 iulie 2021 23 

 

Totodată, analizând prevederile OUG nr. 22/2021, precum și procedura de adoptare a 

legii de aprobare a acestei ordonanțe de urgență, rezultă că obiectul de reglementare al 

ordonanței de urgență a fost extins la Senat, Cameră decizională, prin introducerea 

amendamentului potrivit căruia instituțiile de învățământ superior de stat care au 

facultăți de medicină acreditate au posibilitatea de a înființa or prelua în administrare 

unități sanitare, medicale ambulatorii, spitale clinice cu secții universitare, institute și 

centre medicale clinice în care se desfășoară activitate medicală, de învățământ și de  

cercetare științifică, cu includerea acestora în rețeaua de asistență de sănătate publică, 

prin hotărâre a Guvernului, precum și de a aloca fonduri pentru unitățile sanitare din 

structura lor. Or, având în vedere că prima Cameră, Camera Deputaților, nu a avut ocazia 

să analizeze și să se pronunțe asupra acestor prevederi adoptate de Camera decizională, 

Senatul, considerăm că ar fi oportun ca noua soluție legislativă să fie supusă dezbaterii și 

Camerei Deputaților, ca primă Cameră. 

Mai mult, întrucât actul normativ supus reexaminării are ca scop, în ansamblu, 

asigurarea calității actului educațional, considerăm că ar fi oportun ca adoptarea unei 

asemenea soluții legislative să fie rezultatul unui dialog amplu, în care să fie consultați 

toți actorii constituționali și instituționali implicați, experții recunoscuți în domeniu, 

precum și reprezentanții societății civile. 

Articolul unic pct. 3 din legea supusă reexaminării prevede: „Instituțiile de învățământ 

superior de stat care au facultăți de medicină acreditate, pe baza hotărârii senatului 

universitar, pot înființa ori prelua în administrare unități sanitare, unități medicale 

ambulatorii, spitale clinice cu secții universitare, institute și centre medicale clinice în 

care se desfășoară activitate medicală, de învățământ și de cercetare științifică, cu 

includerea acestora în rețeaua de asistență de sănătate publică, prin hotărâre a 

Guvernului inițiată de Ministerul Educației, după cum urmează: a) în cadrul acestora, ca 

structuri fără personalitate juridică; b) în subordinea acestora, caz în care instituțiile de 

învățământ superior de stat devin ordonatori secundari de credite”. 

Așadar, instituțiilor de învățământ superior de stat le sunt atribuite, prin efectul legii, 

prerogative semnificative, fără însă a se preciza procedura necesară pentru înființarea 

sau preluarea în administrare a respectivelor unități. În concret, prin lege nu sunt 

prevăzute termenele de punere în aplicare a procedurii de înființare sau preluare a 

acelor unități sanitare, natura juridică a raporturilor patrimoniale dintre organismele 

implicate ori criteriile de selecție a unităților care pot fi supuse unei asemenea proceduri. 
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Astfel, este incert care dintre unitățile deja existente vor putea fi preluate în administrare 

de către instituțiile de învățământ superior de stat. Or, în absența unor astfel de 

reglementări, apreciem că norma creează incertitudine cu privire la aplicarea uniformă a 

prevederilor noii legi. De aceea, considerăm că procedura de înființare sau preluare în 

administrare a respectivelor unități ar trebui dezvoltată fie cu prevederi exprese care să 

permită ușor identificarea acestora și a termenelor procedurale, fie să fie instituită 

posibilitatea ca această procedură să fie reglementată într-un act normativ subsecvent. 

Semnalăm, totodată, că la art. I pct. 13 din OUG nr. 22/2021 se prevede că „instituțiile de 

învățământ superior de stat, pe baza hotărârii senatului universitar, pot înființa sau 

prelua institute de cercetare-dezvoltare...”, iar la art. unic pct. 3 din Legea de aprobare a 

OUG nr. 22/2021 se prevede că „instituțiile de învățământ superior de stat, care au 

facultăți de medicină acreditate, pe baza hotărârii senatului universitar, pot înființa ori 

prelua în administrare unități sanitare, medicale ambulatorii, spitale clinice cu secții 

universitare, institute și centre medicale clinice în care se desfășoară activitate medicală, 

de învățământ și de cercetare științifică...”. Considerăm că această diferență de tratament 

juridic, prin care legiuitorul stabilește un regim juridic distinct al preluării în administrare 

a unităților sanitare față de cel al preluării institutelor de cercetare-dezvoltare, pentru 

care nu s-a făcut vreo distincție cu privire la modalitatea de preluare a acestora, impune, 

în opinia noastră, o analiză atentă a legii supuse reexaminării, în vederea stabilirii cu 

precizie a soluției legislative dorite, precum și a identificării situațiilor în care modificările 

sau completările nou introduse necesită amendări legislative corelative, care să asigure 

rigoare în exprimare și uniformitate terminologică. Astfel, ținând cont de faptul că 

organizarea și funcționarea instituțiilor de învățământ superior de stat, respectiv 

înființarea, organizarea și administrarea unităților sanitare, medicale ambulatorii, spitale 

clinice cu secții universitare, institute și centre medicale clinice în care se desfășoară 

activitate medicală, de învățământ și de cercetare științifică sunt reglementate prin acte 

normative specifice, de o complexitate deosebită, considerăm că orice completare sau 

modificare asupra regimului juridic al acestora este necesar să se facă riguros, în vederea 

asigurării unei legislații în domeniu coerente, unitare și lipsite de contradicții. 

Având în vedere aceste aspecte, considerăm că dispozițiile introduse la art. unic pct. 3 

din legea transmisă la promulgare sunt lipsite de claritate, susceptibile de diferite 

interpretări, ce pot genera impredictibilitate, confuzie și soluții diferite în practică.  
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Prin urmare, considerăm că legea supusă reexaminării nu îndeplinește standardele de 

calitate a legii stabilite la art. 13 din Legea nr. 24/2000 privind normele de tehnică 

legislativă pentru elaborarea actelor normative, potrivit cărora actul normativ trebuie să 

se integreze organic în sistemul legislației, scop în care acesta trebuie corelat cu 

prevederile actelor normative de nivel superior sau de același nivel, cu care se află în 

conexiune. 

La art. V din legea transmisă la promulgare se prevede prelungirea până la data de 31 

decembrie 2021 a duratei mandatelor membrilor Agenției Române de Asigurare a 

Calității în Învățământul Superior, în condițiile în care anterior, prin OUG nr. 22/2021, 

aceste mandate fuseseră prelungite până la data de 30 septembrie a.c. Având în vedere 

că legea nu limitează, în niciun fel, posibilitatea de prelungire a mandatelor în cauză, 

învederăm că utilizarea repetată a acestei operațiuni de prelungire este de natură să 

amâne organizarea concursurilor în vederea ocupării acestor funcții. Astfel, norma 

juridică creează o situație imprevizibilă, dând posibilitatea tergiversării organizării 

concursului de ocupare a funcțiilor de conducere respective și, implicit, permanentizarea 

acestor mandate. 

Un alt aspect asupra căruia solicităm reexaminarea legii transmise la promulgare este cel 

al structurării acesteia pe articole. Se poate observa că, deși legea criticată cuprinde în 

partea sa dispozitivă un articol unic, structurat în patru puncte, aceasta conține și un art. 

V, cu referire la modificarea OUG nr. 75/2005. Având în vedere dispozițiile art. 47 alin. (4) 

din Legea nr. 24/2000 potrivit cărora, în cazul actelor normative care au ca obiect 

modificări sau completări ale altor acte normative, articolele se numerotează cu cifre 

romane, păstrându-se numerotarea cu cifre arabe pentru textele modificate sau 

completate, considerăm că partea dispozitivă a legii supuse reexaminării nu îndeplinește 

condițiile de formă structurală de bază cerute de normele de tehnică legislativă. Prin 

urmare, considerăm că se impune reanalizarea legii și din acest punct de vedere. 

Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă exclusivă 

a Parlamentului, în calitate de organ reprezentativ suprem al poporului român și de 

unică autoritate legiuitoare a țării, vă solicităm reexaminarea Legii pentru aprobarea 

Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 22/2021 privind modificarea și completarea  
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Legii educației naționale nr. 1/2011 și a Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 75/2005 

privind asigurarea calității educației. 

PREȘEDINTELE ROMÂNIEI 

KLAUS-WERNER IOHANNIS 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Klaus Iohannis, nemulțumit de o lege adoptată de Parlamentul 

controlat de PNL și USR: Cerere de reexaminare pe o lege de aprobare 

a unei OUG a Guvernului Orban 

Președintele României, Klaus Iohannis, a trimis marți, 20 iulie 2021, Parlamentului, spre 

reexaminare, Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 122/2020 

privind unele măsuri pentru asigurarea eficientizării procesului decizional al fondurilor 

externe nerambursabile destinate dezvoltării regionale în România. 

Este unul dintre rarele demersuri de acest fel ale președintelui Klaus Iohannis după 

alegerile Parlamentare din 2020. Anterior, președintele utiliza des acest instrument, 

împreună cu sesizările transmise CCR. 

Vă prezentăm textul integral al cererii: 

București, 20 iulie 2021 

Doamnei Anca Dana DRAGU 

Președintele Senatului 

În temeiul articolului 77 alineatul (2) din Constituția României, republicată, 

formulez următoarea 

 

 

 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/klaus-iohannis_15.html
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CERERE DE REEXAMINARE 

asupra 

Legii pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 122/2020 privind unele 

măsuri pentru asigurarea eficientizării procesului decizional al fondurilor externe 

nerambursabile destinate dezvoltării regionale în România 

Legea pentru aprobarea Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 122/2020 privind unele 

măsuri pentru asigurarea eficientizării procesului decizional al fondurilor externe 

nerambursabile destinate dezvoltării regionale în România, transmisă Președintelui 

României în vederea promulgării la data de 1 iulie 2021, vizează, pe lângă aprobarea 

măsurilor cuprinse în Ordonanța de urgență a Guvernului nr.122/2020, și o serie de 

intervenții legislative referitoare la Programul pilot de descentralizare pentru dezvoltare 

teritorială integrată pentru perioada de programare 2021-2027.  

Având în vedere că, în cadrul programului pilot de descentralizare menționat, se 

elaborează și se implementează investiții teritoriale integrate (ITI), prin completarea 

adoptată de Parlament în cuprinsul Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 122/2020, 

sunt desemnate Agențiile pentru Dezvoltare Regională (ADR) care acordă asistență 

tehnică în cadrul proiectului pilot, zonele pentru care se aplică ITI, asociațiile de 

dezvoltare intercomunitară și județele în care va fi implementat programul pilot, precum 

și modalitatea de calcul a sumei alocate pentru aceste investiții. 

Semnalăm că dispoziții referitoare la derularea Programului pilot de descentralizare 

pentru dezvoltare teritorială integrată pentru perioada de programare 2021-2027, 

respectiv la Agențiile pentru Dezvoltare Regională (ADR) care acordă asistență tehnică în 

cadrul proiectului pilot, zonele pentru care se aplică ITI, asociațiile de dezvoltare 

intercomunitară și județele în care va fi implementat acest program pilot sunt prevăzute 

și la art. unic pct. 3 din Legea nr. 176/2020 pentru aprobarea Ordonanței de urgență a 

Guvernului nr. 60/2020 privind unele măsuri financiare în vederea implementării 

proiectelor de infrastructură fazate din perioada de programare 2007-2013, finanțate din 

fondurile Uniunii Europene aferente perioadei de programare 2014-2020, publicată în 

Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. din 755 din 19 august 2020.  
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Însă, în timp ce prin art. unic pct. 3 din Legea nr. 176/2020, cu referire la art. 4 alin. (7) lit. 

(b) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 60/2020, se stabilesc un număr de două 

ADR, anumite zone pentru care se aplică ITI, respectiv anumite asociații de dezvoltare 

intercomunitară și județe vizate, prin legea supusă reexaminării se desemnează un 

număr de cinci ADR și se adaugă ori se elimină, după caz, zone pentru care se aplică ITI, 

respectiv asociații de dezvoltare intercomunitară și județe vizate. 

În acest context, al existenței unor dispoziții ce reglementează în mod diferit derularea 

Programului pilot de descentralizare pentru dezvoltare teritorială integrată pentru 

perioada de programare 2021-2027, precum și al includerii acestor prevederi în acte 

normative diferite, cu privire la care legea transmisă la promulgare nu cuprinde o 

opțiune expresă în ceea ce privește modificarea/completarea/înlăturarea din dreptul 

pozitiv a prevederilor art. unic pct. 3 din Legea nr. 176/2020, respectiv a dispozițiilor art. 

4 din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 60/2020, considerăm că, pentru a înlătura 

orice neclaritate în aplicare, dar și pentru a respecta principiul calității legii în 

dimensiunile sale referitoare la securitatea raporturilor juridice, revine Parlamentului 

obligația atât de a stabili un cadru normativ coerent, prin instituirea unor norme clare, 

lipsite de orice echivoc cu privire la programul pilot de descentralizare menționat, cât și 

de a clarifica aplicarea dispozițiilor menționate din Legea nr. 176/2020. 

Față de argumentele expuse mai sus și având în vedere competența legislativă exclusivă 

a Parlamentului, în calitate de organ reprezentativ suprem al poporului român și de 

unică autoritate legiuitoare a țării, vă solicităm reexaminarea Legii pentru aprobarea 

Ordonanței de urgență a Guvernului nr. 122/2020 privind unele măsuri pentru 

asigurarea eficientizării procesului decizional al fondurilor externe nerambursabile 

destinate dezvoltării regionale în România. 

PREȘEDINTELE ROMÂNIEI 

KLAUS-WERNER IOHANNIS 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Tanczos Barna negociază la Bruxelles banii pentru susținerea 

măsurilor de mediu: Susținem, dar vrem să știm pe ce resurse ne 

bazăm 

Ministrul Mediului, Tanczos Barna, discută la Bruxelles cu comisarul european pentru 

mediu Virginijus Sinkevicius, pentru a discuta despre solicitările României în privința 

politicii de mediu a Comisiei Europene, după lansarea pachetului Fit to 55 pentru 

atingerea obiectivelor de eliminare a gazelor cu efect de seră.  

Întâlnirea vine după ce presa a făcut public faptul că ministrul Mediului din România a 

semnat o scrisoare deschisă inițiată de Austria, prin care 11 țări din Uniunea Europeană 

se declarau nemulțumite de strategia Comisiei Europene pentru protejarea pădurilor.  

Ministrul a explicat, într-o intervenție la Digi24, că România nu se opune planurilor 

Comisiei de a lupta împotriva schimbărilor climatice, dar vrea să știe precis ce ținte va 

avea de atins și ce costuri vor fi acoperite din bani europeni.  

Principalele declarații ale ministrului:  

 Tot ce înseamnă schimbare climatică, tot ce înseamnă lupta împotriva acestor 

schimbări și prevenirea acestor fenomene meteorologice este o prioritate pentru 

Europa, este o prioritate pentru Comisie, planurile propuse sunt ambițioase și vor 

schimba din temelii anumite industrii, vor schimba din temelii abordări și 

provocarea este foarte mare și pentru România pentru că toate aceste schimbări 

generate pe planul de protecție a mediului, pe partea de prevenire a schimbărilor 

climatice, vor reașeza modul în care anumite ramuri industriale funcționează în 

momentul de față.  

 Vorbim aici de industria de producere a energiei, tot ce înseamnă energie va fi 

probabil în următorii 10-20 de ani schimbat din temelii, vorbim de schimbările 

impuse la nivel european pe producția de mașini, pe tot ce înseamnă mobilitate, 

tot ce înseamnă industrie auto, în același timp va fi afectată și agricultura, se 

discută acum despre ce înseamnă contribuția agriculturii la reducerea 

schimbărilor climatice și la reducerea emisiilor cu gaze de efect de seră, și în 

același timp tot ce înseamnă administrarea pădurilor, plantări de păduri, tot ce 

înseamnă protejarea pădurilor existente,  

https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793
https://www.digi24.ro/stiri/sci-tech/natura-si-mediu/tanczos-barna-spune-de-ce-se-opune-planului-ue-pentru-protejarea-padurilor-strategia-trebuie-sa-stabileasca-si-conditiile-de-finantare-1603793
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 Este o invenție că România se opune strategiei forestiere, e o pură invenție, 

pentru că nu ne-am opus niciodată, am cerut o strategie forestieră extrem de 

punctuală, negociată, discutată cu statele membre, dar care trebuie să aibă în 

vedere și costurile pe care le va suporta fiecare stat membru. În aceeași idee, în 

discuțiile pe fit to 55, care este practic planul Comisiei pentru atingerea acestei 

ținte de neutralitate în ceea ce privește emisiile de carbon, s-au axat pe negociere 

punctuală a fiecărui element, a fiecărui aspect social, aspect economic și a 

impactului pe fiecare industrie în parte 

 Este exact ceea ce își dorește și România, o discuție pe Fit to 55 și pe strategia 

forestieră. Vrem să știm care sunt țintele pe care trebuie să le atingem, care sunt 

resursele pe care ne putem baza, cum vor afecta aceste planuri industriile din 

statele membre.  

 Susținem planurile Comisiei pe tot ce înseamnă reducerea schimbărilor climatice, 

dar vrem să știm exact resursele pe care ne bazăm.  

 Nu a fost o poziție a guvernului României, a fost o poziție a ministerului mediului 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Metodologia pentru decontarea navetei școlare a fost publicată în 

Monitorul Oficial 

Metodologia pentru decontarea navetei școlare a fost publicată, marți seară, în 

Monitorul Oficial, după ce s-a aflat în dezbatere publică de peste 30 de zile și după ce o 

organizație a elevilor a depus o plângere penală împotriva ministrului Educației, Sorin 

Cîmpeanu, în legătură cu nepublicarea normelor de aplicare a Ordonanței 50/2021 

privind decontarea cheltuielilor de transport. 

Potrivit “Ordinului privind aprobarea Metodologiei de decontare a cheltuielilor de 

transport pentru elevii care nu pot fi școlarizați în localitatea de domiciliu”, intrat acum 

în vigoare, suma maximă aprobată pentru decontarea navetei la nivel de județ este de 

171 de lei pe lună – sumă care se aplică pentru cea mai mare distanță, anume de 50 de 

kilometri. 
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Elevii pot solicita, la unitatea de învățământ, acordarea sumei în avans, în cuantumul 

aprobat pentru cheltuielile de transport pentru o lună. 

 Informații detaliate despre conținutul metodologiei de decontare a navetei 

școlare 

Publicarea normelor în Monitorul Oficial a fost făcută la scurtă vreme după ce Asociația 

Elevilor din Constanța a anunțat că a depus plângere penală pe lângă Parchetul de pe 

lângă Înalta Curte de Casație și Justiție și la Administrația Prezidențială. Prin această 

plângere, organizația l-a acuzat pe ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, de abuz în 

serviciu pentru nepublicarea normelor de aplicare pentru OUG 50/2021, ordonanța 

referitoare la decontarea cheltuielilor de transport ale elevilor. Ministrul a declarat 

repetat, pe parcursul zilei, că metodologia – care trebuia să fie publicată cu o zi în urmă 

– avea să fie publicată în cursul zilei de ieri. 

 (Sursa: edupedu.ro) 

 

 România, ţara cu cei mai puţini absolvenţi de studii superioare din 

UE. Care sunt domeniile cele mai ofertante pentru tineri 

România, ţara cu cei mai puţini absolvenţi de studii superioare din UE. Sistemul de 

educaţie încremenit în timp împiedică forţa de muncă să performeze. România este ţara 

cu cei mai puţini absolvenţi de studii superioare din Uniunea Europeană. Suntem, de 

altfel, şi ţara în care tinerii se angajează în cu totul alte domenii faţă de cele pentru care 

s-au pregătit. 

Tinerii care pot simplifica procese de lucru într-o companie sau care sunt capabili să 

dezvolte un produs sunt cei mai ofertaţi viitori angajaţi. Anul acesta, patru candidaţi 

concurează pe un loc bugetat la Facultatea de "Automatică şi Calculatoare" de la 

Politehnica din Bucureşti, pepinieră chiar şi pentru Silicon Valley. 

-E un domeniu din ce în ce mai căutat și îți oferă o deschidere foarte largă în ceea ce 

privește cariera. 

- Între 8 și 10 ore și... salariul, undeva la, pentru început, la 2.500 de lei, 3.000. 

https://www.edupedu.ro/document-draftul-metodologiei-pentru-decontarea-navetei-suma-maxima-care-poate-fi-decontata-este-171-de-lei-luna-pentru-50-km/
https://www.edupedu.ro/document-draftul-metodologiei-pentru-decontarea-navetei-suma-maxima-care-poate-fi-decontata-este-171-de-lei-luna-pentru-50-km/
https://www.edupedu.ro/plangere-penala-impotriva-lui-sorin-cimpeanu-pentru-intarzierea-cu-o-zi-a-metodologiei-decontarii-transportului-elevilor-cimpeanu-imi-asum-si-imi-cer-scuze-acelor-elevi-care-nestiind-ca-sunt-in-vac/
https://www.edupedu.ro/plangere-penala-impotriva-lui-sorin-cimpeanu-pentru-intarzierea-cu-o-zi-a-metodologiei-decontarii-transportului-elevilor-cimpeanu-imi-asum-si-imi-cer-scuze-acelor-elevi-care-nestiind-ca-sunt-in-vac/
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Cei care termină Automatică şi Calculatoare reuşesc să se angajeze încă de pe băncile 

şcolii, chiar din anul 2 sau 3. Un salariu de început pentru un astfel de student porneşte 

de la 800 de euro şi poate să fie chiar şi de 1000 pentru un programator la început de 

carieră. 

 Mihnea Alexandru Moisescu, decan: Merită să rămână în ţară, salariile sunt atractive, 

cresc cu experienţa şi cu nivelul de pregătire. 

Mihnea Costoiu, rector Politehnica din Bucureşti: Circa 20% vor să plece la studii sau vor 

să se angajeze. Acum 10 ani procentul era invers, 80% plecau. 

Un alt exemplu de universitate ai cărei absolvenţi se angajează este Academia de Studii 

Economice Bucureşti. 

Nicolae Istudor, rector Academia de Studii Economice: Avem 2 facultati care dau rata de 

angajabilitate foarte bună: Cibernetica, acolo unde si concurenta e mare, 4,4 candidati pe 

loc, Administrația Afacerilor cu predare în limbi străine. Studenții sunt selectați încă de pe 

băncile școlii. 85% din absolvenții Academiei sunt angajați în primele 6 luni de la 

absolvire la salarii de 1.000 euro. 

După un an în care pandemia a blocat forţa de muncă şi a silit-o să se reinventeze, 

acum, recrutorii au din nou nevoie să facă angajări. Se caută programatori, ingineri, 

chirurgi sau analişti financiari. 

Bogdan Badea, CEO companie de recrutare online: Industria de IT avea probleme și 

înainte de pandemie, are probleme și acum... zona de inginerie, medicină, sunt destul de 

mulți ofertați de spitale din Europa de Vest. Agricultura, domeniu nu foarte popular în 

rândul tinerilor, dar cererea este foarte mare.  

Tinerii vor să ştie o meserie atunci când termină facultatea, arată topul universităţilor cu 

cei mai mulţi candidaţi pe locurile susţinute de stat. Însă, anual, o treime dintr-o 

generaţie abandonează studiile încă din primul an. Aşa ajungem să fim pe ultimul loc în 

UE la numărul tinerilor cu studii superioare, arată Eurostat. În plus, jumătate dintre 

absolvenţi intră direct în şomaj. Fie nu îşi aleg corect cariera, fie şcoala nu îi mai 

pregăteşte pentru viaţă. Aşa că multora le e mai uşor să preia afacerea familiei, spun 

profesorii. 
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Marian Staş, expert în Educaţie: Se răzgândesc, îşi schimbă direcţia de acţiune 

profesională. Răspunsul societăţii, felul în care funcţionază piaţa muncii și care conduce la 

asemenea inadecvări.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 Claudiu Năsui: Noua declarație de beneficiar real are doar o pagină și 

jumătate și nu trebuie însoțită de alte cereri cum ar fi ”cererea de 

depunere a declarației de beneficiar real” 

Depunerea declaraţiei de beneficiar real a fost simplificată, a anunţat, marţi, ministrul 

Economiei, Antreprenoriatului şi Turismului, Claudiu Năsui, pe Facebook. 

„Depunerea declaraţiei de beneficiar real a fost simplificată. (…) Noua declaraţie are doar 

o pagină şi jumătate, este mai uşor de completat şi nu trebuie însoţită de alte cereri, 

cum ar fi ‘cererea pentru depunerea declaraţiei de beneficiar real’. Ea poate fi depusă fie 

în persoană, fie trimisă prin poştă sau e-mail cu semnătură electronică până pe 1 

octombrie”, a precizat Claudiu Năsui. 

Ministrul Economiei a explicat că simplificarea depunerii acestei declaraţii s-a realizat cu 

sprijinul preşedintelui Oficiului Naţional Registrul Comerţului, Valentina Burdescu, şi al 

ministrului Justiţiei, Stelian Ion. 

„Cu ajutorul colegului meu Stelian Ion şi al doamnei Valentina Burdescu, preşedinte al 

ONRC, am reuşit simplificarea declaraţiei de beneficiar real, aşa cum vă anunţam cu ceva 

timp în urmă. Le mulţumesc pentru susţinere pe această cale”, a subliniat Claudiu Năsui. 

Ministrul Economiei a afirmat că reintroducerea depunerii declaraţiei de beneficiar real 

pentru acest an a avut loc la solicitarea Uniunii Europene. 

„Anul acesta a fost reintrodusă declaraţia de beneficiar real. Din păcate, Uniunea 

Europeană solicită ca anul acesta companiile româneşti să depună declaraţia de 

beneficiar real, astfel încât registrul central să fie complet”, a transmis Claudiu Năsui. 

Ministrul Economiei a susţinut că începând cu anul viitor depunerea acestei declaraţii va 

mai fi obligatorie doar în cazul în care au loc schimbări în firme. 
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„Vestea bună este că, după depunerea acestei declaraţii anul acesta, de anul viitor 

revenim la sistemul mai simplu pe care l-am propus: se va depune declaraţia doar când 

au loc schimbări, nu în fiecare an. (…) După ce România îşi va îndeplini obligaţia faţă de 

Comisia Europeană de a avea acest registru completat, vom putea elimina definitiv 

declaraţia anuală. Acest lucru s-ar fi întâmplat deja, dacă birocraţia ar fi fost mai simplă. 

Este foarte important felul în care se implementează o directivă de la bun început. O 

birocraţie sufocantă face mai grea respectarea obligaţiilor şi de către contribuabili, şi de 

către statul român. Vom continua discuţiile cu Uniunea Europeană pentru alte 

simplificări suplimentare, şi vom continua să uşurăm povara mult prea mare asupra 

mediului privat”, a încheiat Claudiu Năsui. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Guvernul va aproba modificarea modelului bonului valoric pentru 

acordarea unui ajutor financiar în vederea achiziţionării de calculatoare 

Guvernul urmează să aprobe în şedinţa de miercuri modificarea modelului bonului 

valoric pentru acordarea unui ajutor financiar în vederea achiziţionării de calculatoare. 

În acest sens se va adopta un proiect de hotărâre pentru modificarea anexei nr. 3 la 

Normele metodologice pentru aplicarea Legii nr. 269/2004 privind acordarea unui ajutor 

financiar în vederea stimulării achiziţionării de calculatoare, aprobate prin HG nr. 

1294/2004. 

„În anul 2021 se impune modificarea modelului bonului valoric pentru acordarea unui 

ajutor financiar în vederea achiziţionării de calculatoare, astfel încât bonurile valorice 

emise în anul 2020 şi anulate să nu fie folosite în anul curent. Din motive de siguranţă, în 

fiecare an, acest model se modifică, în sensul schimbării culorii şi seriei. Drept urmare, în 

anul 2021, pentru securizare, culoarea fundalului bonului valoric va fi maro deschis”, 

conform notei de fundamentare a proiectului de act normativ. 
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Tot în şedinţa de miercuri, potrivit unui anunţ făcut marţi de premierul Cîţu la 

videoconferinţa cu prefecţii, Executivul va aproba şi o hotărâre privind alocarea de 

resurse financiare, din Fondul de Intervenţie, pentru „reparaţiile făcute de la începutul 

anului şi până acum în urma evenimentelor meteorologice”. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 BNR, îngrijorată de încetinirea ritmului campaniei de vaccinare. 

Riscuri asupra economiei pe termen mediu 

Evoluția pandemiei și a măsurilor restrictive asociate continuă să genereze, cel puțin în 

perspectivă apropiată, mari incertitudini și riscuri la adresa previziunilor 

macroeconomice pe termen mediu, arată minuta ședinței de politică monetară a 

Consiliului de administrație al Bancii Naționale a României (BNR), din 7 iulie, publicată 

marți, 20 iulie. 

 

Aceasta evoluție ar fi dată pe fondul încetinirii puternice a ritmului vaccinării pe plan 

intern și tendința de creștere a ratei de infectare în unele țări europene din cauza 

variantei mai contagioase, Delta, a coronavirusului, mai notează BNR. 

 

Referitor la evoluțiile viitoare, membrii Consiliului de administrație al BNR au arătat că, 

„potrivit celor mai recente informații și analize, rata anuală a inflației va crește probabil 

mai pronunțat pe orizontul apropiat de timp decât s-a anticipat anterior, în condițiile în 

care prognoza pe termen mediu publicată în Raportul asupra inflației din mai 2021 

indica un vârf de 4,1 la sută în septembrie-decembrie 2021 și valori de circa 3 la sută pe 

parcursul anului 2022”. 

 

„S-a observat că și această nouă creștere mai accentuată a ratei anuale a inflației are un 

caracter preponderent temporar, similar ascensiunii sale din semestrul I, ea fiind 

atribuibilă, aproape integral, acțiunii factorilor pe partea ofertei, de natură să genereze 

efecte de bază dezinflaționiste considerabile pe parcursul anului următor”, mai arată 

minuta ședinței de politică monetară a Consiliului de administrație al BNR. 

 

https://bnr.ro/Minuta-%c8%99edin%c8%9bei-de-politica-monetara-a-Consiliului-de-administra%c8%9bie-al-Bancii-Na%c8%9bionale-a-Romaniei-din-7-iulie-2021--23112.aspx
https://ziare.com/bnr/
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Determinante sunt majorările mai ample anticipate a fi consemnate de prețurile gazelor 

naturale și ale energiei electrice în luna iulie 2021, cărora li se alătură scumpirea mai 

consistentă a combustibililor, în corelație cu ascensiunea cotației petrolului. 

 

Incertitudini mari privind absorbția fondurilor europene prin PNRR 

Totodată, planează incertitudini mari privind absorbția fondurilor europene prin Planul 

Naţional de Redresare şi Reziliență (P.N.R.R), precum și incertitudini legate de noul 

Cadru financiar multianual 2021-2027. 

 

Conform documentului, o sursă de incertitudini și riscuri rămâne și conduita politicii 

fiscale, “date fiind necunoscutele privind amploarea, viteza și instrumentele consolidării 

bugetare prezumate a se realiza gradual pe termen mediu – proces esențial pentru 

necesara corecție a dezechilibrului extern și cu implicații favorabile asupra primei de risc 

suveran și a costurilor de finanțare”, au subliniat mai mulți membri ai Consiliului. 

 

S-a arătat că incertitudinile sunt alimentate de „constrângerile venite din volumul ridicat 

al cheltuielilor permanente și din scumpirea recentă a unor materii prime, precum și de 

impactul pozitiv exercitat asupra dinamicii veniturilor bugetare de o multitudine de 

factori, inclusiv de creșterea PIB nominal mult peste ipoteza din construcția bugetară, 

care explică, de altfel, în bună măsură rezultatul execuției bugetare din primele cinci luni 

ale anului”. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 A crescut numărul celor cu pensii speciale. Majoritatea acestora, foști 

procurori și judecători cu o pensie medie de 20.000 de lei 

Numărul de beneficiari de pensii de serviciu era, la finalul lunii iunie 2021, de 9.659 

persoane, în creştere cu 132 persoane faţă de perioada similară din 2020, conform 

datelor centralizate de Casa Naţională de Pensii Publice (CNPP). 

 

 

https://ziare.com/economie/pib/
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Cei mai mulţi, respectiv 4.346, erau beneficiari ai Legii 303/2004 privind statutul 

procurorilor şi judecătorilor, în cazul acestora înregistrându-se şi cea mai mare pensie 

medie, respectiv 19.962 de lei, din care 18.659 lei cota suportată din bugetul de stat, iar 

diferenţa din bugetul asigurărilor sociale de stat. 

 

De Legea nr. 216/2015 privind acordarea pensiei de serviciu membrilor Corpului 

diplomatic şi consular al României beneficiau 803 persoane. Pensia medie era de 5.737 

lei, din care 3.010 lei suportaţi de la bugetul de stat. 

 

În ceea ce priveşte beneficiarii Legii 215/2015 pentru modificarea şi completarea Legii 

7/2006 privind statutul funcţionarului public parlamentar, numărul acestora era de 764 

de persoane, pensia medie ridicându-se la 4.834 de lei (2.595 lei de la bugetul de stat). 

 

Potrivit sursei citate, de Legea 83/2015 pentru completarea Legii 223/2007 privind 

statutul personalului aeronautic civil navigant profesionist din aviaţia civilă din România 

beneficiau 1.418 de pensionari, iar pensia medie se ridica la 11.337 lei, din care 7.528 de 

lei suportaţi din bugetul de stat. 

 

Pensii de serviciu pentru beneficiari de la Curtea de Conturi s-au acordat unui număr de 

579 persoane, media fiind de 8.316 lei, din care 3.727 de lei cota suportată din bugetul 

de stat. 

 

De asemenea, de Legea 130/2015 pentru completarea Legii 567/2004 privind statutul 

personalului auxiliar de specialitate al instanţelor judecătoreşti şi al Parchetelor 

beneficiau 1.749 de pensionari, pensia medie fiind de 4.811 lei, din care 2.621 lei 

suportaţi din bugetul de stat. 

 

La finalul lunii trecute, în Piața Victoriei a avut loc un protest față de nerespectarea 

promisiunii de către guvern privind desființarea pensiilor speciale. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/economie/stiri-economice/pensii-speciale-magistrati-1685616
https://ziare.com/economie/stiri-economice/pensii-speciale-magistrati-1685616
https://ziare.com/social/proteste-guvern/protest-comunita-ea-declic-pia-a-victoriei-impotriva-pensiilor-speciale-1686967
https://ziare.com/social/proteste-guvern/protest-comunita-ea-declic-pia-a-victoriei-impotriva-pensiilor-speciale-1686967
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 Lista medicamentelor esenţiale, aprobată de Ministerul Sănătăţii. 

1.000 dintre ele, decontate integral 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a semnat ordinul prin care aprobă lista 

medicamentelor esenţiale pentru pacienţii din România, listă care conţine 150 de 

denumiri comune internaţionale (substanţe active), în total fiind aproximativ 1.000 de 

medicamente care conţin aceste substanţe. 

Pe listă se regăsesc medicamente esenţiale din programul naţional de oncologie, pentru 

boala Wilson, pentru diabet, precum şi pentru bolile endocrine, printre altele, conform 

unui comunicat de presă al Ministerului Sănătăţii. 

Medicamentele cuprinse în ordinul aprobat de ministrul Sănătăţii se află pe cea mai 

recentă listă de medicamente esenţiale recomandată de Organizaţia Mondială a 

Sănătăţii şi sunt decontate 100% de Casa Naţională de Asigurări de Sănătate, astfel încât 

povara financiară asupra pacientului să fie zero, menţionează sursa citată. 

Pe 24 iunie, ministrul Sănătăţii a aprobat ordinul prin care au fost modificate normele 

privind modul de calcul şi procedura de aprobare a preţurilor maximale ale 

medicamentelor de uz uman. Astfel, a fost introdusă o nouă categorie de produse 

farmaceutice, medicamentele esenţiale, pentru care preţul maximal aprobat va fi media 

celor mai mici trei preţuri din statele din Europa aflate în grupul de ţări de comparaţie, în 

loc de cel mai mic preţ, astfel încât să se asigure disponibilitatea pe piaţa din România a 

unor medicamente esenţiale pentru pacienţi. 

Ordinul cu lista de 150 de denumiri comune internaţionale (substanţe active) a fost 

publicat în Monitorul Oficial nr. 710 din 19 iulie, a adăugat Ministerul Sănătăţii. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Prețul gazelor de pe bursă a crescut de peste patru ori în ultimul an / 

Toate produsele se vor scumpi în lanț - Asociația Energia Inteligentă 

O analiză a Asociației Energia Inteligentă scoate în evidență o creștere de 4,43 ori a 

prețului gazelor naturale marfă în ultimul an, gaze vandute pe BRM. Această creștere a 

prețului gazelor naturale va aduce scumpiri în lanț la toate produsele, creșteri care 
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probabil vor fi cuprinse între 10 – 30%. Tranzacțiile realizate pe BRM cu vânzare în 

semestrul 2 din 2021, arată că această tendință a creșterii prețului va continua și în 

trimestrul 4 2021, probabil atingându-se apogeul în primul trimestru din 2022 când 

prețul este posibil să depășească valoarea de 200 lei/MWh. 

Această situație se reflectă și la nivelul prețului gazelor consumate de consumatorii 

casnici. Astfel, toți consumatorii casnici care au trecut anul trecut în piața concurențială 

urmează să achite pentru următorul an prețuri mai mari cu 75 – 105%. Respectiv un 

consummator care locuieste intr o casa a achitat în cea mai friguroasă lună a iernii 

trecute o factură de 778 lei și urmează să achite în iarna 2021/2022 o factură de 1592 lei. 

Având în vedere că mulți dintre consumatorii casnici au încheiat în urmă cu un an 

contracte în piața concurențială, contracte care urmează să expire în lunile iulie – 

septembrie 2021, consumatorii ar trebui să fie foarte atenți în aceste zile deoarece 

contractele în general dețin clauze de prelungire a contractului existent la prețul 

comunicat de furnizor printr-o simplă notificare, fără a ma fi necesară semnarea unui 

nou contract. Astfel, consumatorul se va găsi în situația de a achita aceste prețuri în 

următorul an, în lipsa alegerii unui alt furnizor. 

 

Consumatorii trebuie să solicite de la furnizorul actual oferta de preț pentru noul an 

contractual, să-l compare cu ofertele de preț din comparatorul ANRE și în situația în care 

identifică oferte mai bune să aleagă un alt furnizor, mai arată Asociația Energia 

Inteligentă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Externalizarea unor servicii de către OMV Petrom a fost autorizată de 

Consiliul Concurenței 

Consiliul Concurenței a autorizat tranzacţia prin care OMV Petrom S.A. externalizează 

unele servicii de intervenții și reparații la sonde, operațiuni conexe activităţilor de 

extracţie şi producţie a petrolului şi gazelor naturale, împreună cu activele şi angajaţii 

deservenţi, către consorţiul format din Christof MB Well S.R.L., J. Christof E&P Services 

S.R.L. și MB Well Services GmbH, Germania (Consorţiul Christof). 
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Astfel, Consorţiul Christof a semnat cu OMV Petrom un acord-cadru pentru servicii de 

intervenţii şi reparaţii la sonde. 

 

În urma derulării unei proceduri de achiziție, Consorțiul Christof a fost desemnat 

ofertantul cel mai bine clasat pentru zona de producţie Moesia. 

 

Procedura presupune vânzarea unor bunuri mobile, închirierea unor bunuri imobile ale 

OMV Petrom, precum și transferul unor salariați către Consorţiul Christof, urmând ca la 

sfârșitul duratei acordului-cadru, unele active să fie returnate către OMV Petrom S.A. 

 

Consiliul Concurenţei a analizat aceste operațiuni și a constatat că nu ridică obstacole 

semnificative în calea concurenţei efective pe piaţa din România sau pe o parte 

substanţială a acesteia și că nu există îndoieli serioase privind compatibilitatea acestora 

cu un mediu concurenţial normal. 

 

Decizia vor fi publicată pe pagina web a autorităţii naționale de concurenţă, după 

eliminarea informațiilor cu caracter confidențial. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Atena-Adriana Groza a fost numită în funcţia de guvernator al 

Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării" 

Atena-Adriana Groza a fost numită în funcţia de guvernator, cu rang de subsecretar de 

stat, al Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării" printr-o decizie a prim-

ministrului Florin Cîţu publicată, marţi, în Monitorul Oficial. 

Printr-o altă decizie a premierului, Ion Munteanu a fost revocat din funcţia de 

guvernator al Administraţiei Rezervaţiei Biosferei "Delta Dunării". 

Cine este Atena-Adriana Groza 

Conform unui comunicat USR PLUS, Atena-Adriana Groza are o experienta de peste 20 

de ani in conservarea biodiversitatii, dezvoltarea durabila si managementul ariilor 

naturale protejate, atat la nivel national, cat si la nivel european si international, dar si in 

implementarea proiectelor finantate din fonduri europene sau nationale. 

https://ziare.com/usr/
https://ziare.com/politica/usrplus/atena-adriana-groza-guvernator-delta-dunarii-rezervatie-usrplus-1684128
https://ziare.com/politica/usrplus/atena-adriana-groza-guvernator-delta-dunarii-rezervatie-usrplus-1684128
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Atena-Adriana Groza a fost secretar general si expert-cheie in conservarea biodiversitatii 

in cadrul Asociatiei Pentru Dezvoltare Durabila Dakia, Bucuresti, care asigura 

administrarea ariilor naturale protejate din Podisul Nord Dobrogean. 

 

USR PLUS mentioneaza ca aceasta si-a inceput cariera profesionala in 1998, in Ministerul 

Mediului, unde "doar dupa cateva luni de la angajare a reusit sa faca din Romania primul 

stat candidat la aderarea la Uniunea Europeana participant la Programul LIFE al Comisiei 

Europene". Ulterior, a devenit responsabila cu adoptarea acquis-ului comunitar in 

domeniile protectia naturii si organisme modificate genetic. 

 

Atena-Adriana Groza are 51 de ani si este din Bucuresti. Detine un master in Biologie, 

obtinut la Universitatea din Bucuresti si a absolvit Facultatea de Biologie din Capitala. 

 (Sursa: ziare.com) 

 

 Aur la robotică pentru echipa României. Este prima dată în ultimii 30 

de ani când câștigă o echipă care nu este din SUA 

Echipa României a câștigat locul întâi la Campionatul Internațional de Robotică. Este 

prima dată în ultimii 30 de ani când câștigă Finala Mondială o echipă care nu este din 

Statele Unite.  

Ionuț Panea, coordonatorul echipei României: A fost o experienă de neuitat, noi am tras 

tare. Am făcut sacrificii foarte, foarte mari ca să ajungem la campionatul de robotică din 

Chicago. Eram foarte, foarte încrezători.  

În aprilie am doborât toate echipele din Rusia și fix cu două zile înainte de plecare am 

avut și un concurs online cu cele mai bune echipe din zona Asia Pacific, și parcă simțeam 

că ăsta e momentul nostru. Copiii erau foarte, foarte motivați și ne doream foarte mult o 

victorie. A fost foarte greu, a trebuit să luptăm împotriva celor mai bune echipe din 

America, a fost extraordinar de solicitant, dar am avut un ajutor neașteptat din partea 

comunității de români din Chicago. A fost un sentiment de nedescris în momentul în care 

am reușit nu doar să-i bătem pe americani, dar să doborâm recordul mondial.  

https://ziare.com/politica/usr-plus/
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I-am demoralizat complet, nu știau ce să mai facă, nu se așteptau la un rezultat atât de 

bun din partea noastră, doar că au fost o grămadă de luni de muncă, de pregătire, 

așteptări și a fost ceva de nedescris. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Ceremonie militară cu ocazia încheierii misiunii Armatei României în 

Afganistan 

O ceremonie militară cu ocazia încheierii misiunii Armatei României în Afganistan are 

loc, miercuri, în Piaţa Arcul de Triumf din Bucureşti. 

 

Potrivit Ministerului Apărării Naţionale (MApN), cu această ocazie vot defila pe sub Arcul 

de Triumf detaşamente pedestre reprezentând structurile militare ale Armatei României 

care au îndeplinit misiuni în acest teatru de operaţii începând din anul 2002 şi până în 

luna iunie a acestui an. 

 Defilarea va fi deschisă de un detaşament format din militari răniţi în timpul celor peste 

19 ani de participare a Armatei României la misiuni în Afganistan. Dispozitivul de defilare 

va include şi un detaşament al Jandarmeriei, care a executat, de asemenea, misiuni în 

acest teatru de operaţii. 

 

De asemenea, vor fi decorate drapele de luptă ale unor comandamente, mari unităţi şi 

unităţi ale Armatei României care au condus sau au executat misiuni în teatrul de 

operaţii. 

 Pe timpul ceremoniei se va păstra un moment de reculegere şi se va depune o coroană 

de flori în memoria militarilor căzuţi la datorie în teatrele de operaţii externe, iar formaţii 

de aeronave vor survola monumentul. 

 

Militarii care participă la activitate au fost vaccinaţi împotriva COVID-19 cu schemă 

completă, iar evenimentul se desfăşoară cu respectarea strictă a prevederilor legale 

referitoare la prevenirea şi combaterea efectelor pandemiei de COVID-19, precizează 

MApN. 
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 Ultimul detaşament românesc din teatrul de operaţii Afganistan, format din 140 de 

militari, s-a întors în ţară la finalul lunii iunie. 

 

*** În cei 19 ani de participare cu structuri militare în acest teatru de operaţii, 27 de 

militari români şi-au pierdut viaţa în acţiuni de luptă, iar peste 200 au fost răniţi. 

 

România a participat cu trupe în Afganistan încă din anul 2002, atât la Operaţia Enduring 

Freedom, cât şi la ISAF, în spiritul solidarităţii faţă de partenerul strategic american şi 

pentru consolidarea poziţiei naţionale ca partener aliat, arată MApN. 

 În ianuarie 2002, primele efective de militari români - un pluton de poliţie militară, o 

aeronavă C130 Hercules şi ofiţeri de legătură au fost dislocaţi în Afganistan, în cadrul 

operaţiei ISAF, iar în luna iulie 2002, a fost dislocat în teatrul de operaţii Afganistan 

primul batalion de infanterie românesc într-o misiune de luptă în afara teritoriului 

naţional după cel de-al Doilea Război Mondial. 

 

Din 2002 şi până în prezent, peste 32.000 de militari ai Armatei României au participat la 

misiunea din Afganistan, în rotaţii de câte şase luni, atât în cadrul unor elemente de 

comandă şi control de nivel brigadă, cât şi în cadrul unor structuri de forţe de nivel 

batalion, companie, pluton, echipe operaţionale de consiliere şi legătură (OMLT), 

detaşamente din cadrul Forţelor pentru Operaţii Speciale, echipe de instructori ANA 

Training, subunităţi CIMIC. 

 La misiuni au luat parte şi elemente de sprijin logistic din cadrul Comandamentului 

Logistic Întrunit, structuri din cadrul Comandamentului Comunicaţiilor şi informaticii, 

structuri din cadrul Forţelor Navale Române, personal de stat major încadrat în 

comandamente NATO şi multinaţionale.  

Forţele Aeriene Române au asigurat în două misiuni diferite comanda Aeroportului 

Internaţional din Kabul (KAIA). 

 

Misiunile militarilor români în teatrul de operaţii din Afganistan au fost coordonate de 

Comandamentul Forţelor Întrunite din cadrul MApN. 
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În ultima perioadă, România a fost unul dintre cele mai importante state contributoare 

cu trupe la Misiunea Resolute Support, cu peste 600 de militari dislocaţi, iar în ultimii 

şase ani participarea la RSM a constituit principala prioritate privind contribuţia Armatei 

României la operaţii în afara teritoriului statului român.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Frans Timmermans, puternicul lider de facto al Comisiei Europene, 

vrea să convingă statele UE reticente la ideea taxării carburanţilor 

fosili. Temeri în UE că scumpirea rapidă a motorinei și benzinei va duce 

la proteste generalizate 

Frans Timmermans, prim-vicepreședintele Comisiei Europene, considerat liderul de facto 

al instituției, s-a declarat marți „încrezător” în posibilitatea de a depăşi opoziţia anumitor 

state membre faţă de propunerea sa controversată privind scumpirea carburanţilor 

rutieri. El a respins argumentul referitor la riscul unor proteste geralizate în UE, de tip 

„vestele galbene”, informează AFP, citată de Agerpres. 

Miniştrii europeni ai Mediului, reuniţi în Slovenia, urmează să prezinte miercuri „primele 

observaţii” cu privire la pachetul climatic prezentat în data de 14 iulie de Executivul 

comunitar, în ideea de a reduce cu 55% emisiile de carbon ale UE până în 2030. 

Printre măsurile propuse de Bruxelles se numără în special extinderea sistemului UE de 

comercializare a certificatelor de emisii (ETS) la transportul rutier şi sistemele de încălzire 

ale clădirilor, o idee primită cu răceală de unele state membre care sunt îngrijorate de 

repercusiunile asupra facturilor suportate de consumatori. 

„Cerem o evaluare obiectivă. Unii au reacţionat încă înaintea anunţului nostru, vorbind 

de o „sinucidere politică”.  

Răspunsul meu este simplu: ascultaţi proiectul nostru”, a răspunsul vicepreşedintele 

Comisiei Europene, Frans Timmermans, înaintea reuniuni miniştrilor Mediului care va 

avea loc la castelul Brdo (centrul Sloveniei). „Se poate întâmpla ca statele membre şi 

Parlamentul să arunce la gunoi propunerea noastră fără măcar a o analiza. Singurul lucru 

pe care îl cerem este să o analizeze. Aveţi cel puţin acest minim respect”, a spus 

Timmermans, potrivit Agerpres. 
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Proiectul unui nou sistem separat de comercializare a certificatelor de emisii pentru 

distribuţia combustibililor destinaţi transportului rutier şi pentru clădiri, care ar urma să 

devină operaţional în 2025, are nevoie să primească aprobarea eurodeputaţilor şi a 

majorităţii calificate a statelor membre. 

În condiţiile în care o eventuală scumpire a carburanţilor creşte riscul unor proteste 

sociale, de tip „vestele galbene” din Franţa, Comisia propune un fond alimentat de 

veniturile de pe piaţa carbonului pentru a ajuta gospodăriile cele mai vulnerabile. 

Pentru a limita creşterea puternică a emisiilor poluante ale transporturilor „dacă aveţi o 

alternativă, vă rugăm să ne-o comunicaţi…În orice tranziţie există un preţ, întrebarea 

este dacă acest preţ este plătit de cei care pot să îl plătească”, a declarat Frans 

Timmermans, principalul promotor al noii politici verzi a Comisiei Europene. 

„Ceea ce am propus noi permite susţinerea persoanelor ameninţate de precaritatea 

energetică..Nu văd cum am putea face acest lucru cu o taxă sau o reglementare”, a 

adăugat vicepreşedintele Comisiei Europene. „Toată lumea vorbeşte de „vestele 

galbene”. Există întotdeauna un risc ca populaţia să respingă propunerile, însă uneori 

argumentul „vestelor galbene” este folosit tocmai de cei care au un interes foarte precis 

de apărat. Dacă vom putea dovedi că propunerea noastră este justă şi solidară, ea are o 

şansă”, a concluzionat Timmermans. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Comisia Europeană vrea să creeze o agenție europeană împotriva 

spălării banilor 

Comisia Europeană a anunţat, marţi, că îşi doreşte să creeze o agenţie contra spălării 

banilor în cadrul propunerilor legislative menite să lupte mai bine contra finanţării 

terorismului, după mai multe scandaluri în care au fost implicate bănci din UE, scrie AFP, 

potrivit News.ro. 

Această nouă entitate va fi în special responsabilă să supervizeze şi să coordoneze 

autorităţile naţionale. "Obiectivul este de a ameliora depistarea tranzacţiilor şi 

activităţilor suspecte şi de a combate breșele folosite de infractori", a explicat Comisia 

într-un comunicat. 
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Noua agenţie, care va angaja în jur de 250 de persoane, va trebui să fie operaţională 

începând din 2024. Regulile europene contra spălării banilor "sunt printre cele mai 

stricte din lume. Dar ele trebuie să fie acum aplicate într-o manieră coerentă şi să facă 

obiectul unei supravegheri stricte pentru a asigura că sunt cu adevărat eficiente", a 

explicat vicepreşedintele Comisiei, Valdis Dombrovskis. 

Acest proiect a fost anunţat acum un an, după mai multe scandaluri. 

Printre ele, cel legat de Danske Bank, în centrul unui caz de spălare de bani de aproape 

200 de miliarde de euro între 2007 şi 2015 printr-o filială estoniană, un caz care a 

implicat şi Deutsche Bank. 

Cazurile au implicat adesea sucursale ale băncilor din statele baltice ale UE folosite de 

ruşii bogaţi pentru tranzacţii dubioase. A treia cea mai mare bancă din Letonia, ABLV, a 

fost închisă în 2018 după ce a fost acuzată de spălare de bani în beneficiul clienţilor ruşi 

şi de încălcare a sancţiunilor contra Coreei de Nord. 

Luna trecută, birourile de la Nordea din Danemarca au fost percheziţionate în cadrul 

unei anchete referitoare la spălarea de bani. "Fiecare nou scandal de spălare de bani 

este unul prea mult", a afirmat Dombrovskis. 

Activităţile financiare suspecte sunt în jur de 1% din produsul intern brut al UE, adică 

aproape 130 de miliarde de euro, potrivit Europol. 

Bruxelles-ul vrea să impună o limită de 10.000 de euro pentru plăţile cash în UE. În unele 

ţări membre, nu există niciun plafon pentru plăţile în lichidităţi, ceea ce face mai uşoară 

reciclarea banilor murdari. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Comisia Europeană o bagă pe Kovesi pe gâtul lui Viktor Orban: Șantaj 

cu fondurile europene pentru aderarea Ungariei la EPPO 

Comisia Europeană nu va aproba planul naţional de redresare şi rezilienţă (PNRR) al 

Ungariei atât timp cât această ţară nu implementează reforme judiciare şi nu garantează 

investigarea cazurilor de corupţie, a declarat într-un interviu publicat marţi comisarul 

european pentru justiţie, Didier Reynders, transmite Reuters potrivit Agerpres. 
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Există probleme sistemice cu statul de drept în Ungaria şi Comisia Europeană este 

pregătită să folosească toate instrumentele pentru a proteja democraţia, inclusiv 

suspendarea fondurilor europene, a declarat comisarul european website-ului ungar 

hvg.hu. 

El a mai spus că va cere din nou Ungariei şi Poloniei să se alăture Biroului Procurorului 

Public European (EPPO) (condus de Laura Codruţa Kövesi n.red), motivând că ''fără 

aceasta nu putem fi siguri că există suficientă protecţie împotriva fraudei şi corupţiei''. 

 

Independenţa justiţiei şi libertatea presei continuă să fie ameninţate în Ungaria şi 

Polonia, consideră Comisia Europeană în reportul ei privind statul de drept în ţările UE 

publicat în aceeaşi zi şi pe care doreşte să-l transforme într-un prim instrument pentru 

aplicarea mecanismului care-i permite să le suspende unor state membre accesarea 

fondurilor europene. 

 

Acest raport este ''un instrument în primul rând preventiv'', dar şi ''una dintre sursele 

importante de informaţii pentru a declanşa'' noul mecanism ce permite Comisiei 

Europene să suspende fondurile europene în cazul încălcării statului de drept, a indicat 

apoi comisarul Reynders, precizând că executivul comunitar va examina activarea acestui 

mecanism după vacanţă. 

 

Raportul ''plin de pretenţii absurde care nu au nicio legătură cu realitatea'' prezentat 

marţi de Comisia Europeană ''nu este o surpriză'', a declarat Balazs Hidveghi, 

europarlamentar al partidului Fidesz, condus de premierul Viktor Orban, relatează 

agenţia MTI. 

Guvernul de la Budapesta ''nu-şi făcea iluzii în legătură cu aşa-zisul raport privind statul 

de drept al Comisiei Europene după evenimentele din ultimele săptămâni'', a adăugat 

Hidveghi, făcând referire la noua lege ungară care interzice promovarea 

homosexualităţii în şcoli, lege criticată la Bruxelles şi de lideri vest-europeni. 

 

''Acest raport dezamăgitor nu este altceva decât o încercare de a ne şantaja (...) Toată 

aceasta pentru că mergem împotriva curentului general de la Bruxelles, pentru că 

spunem ''nu'' migraţiei, pentru că ne protejăm copiii şi nu lăsăm activiştii LGBTQ să intre 

în şcoli şi grădiniţe'', a mai spus eurodeputatul Fidesz. 
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Ministrul ungar al justiţiei, Judit Varga, a reacţionat şi ea după declaraţiile comisarului 

Reynders, menţionând într-o postare pe Facebook că executivul comunitar ''şantajează'' 

Ungaria din cauza respectivei legi. 

 

Ungaria şi Polonia, ţări conduse de guverne conservatoare criticate de Bruxelles că 

încalcă valorile europene prin limitarea drepturilor comunităţii LGBT sau, în cazul 

Ungariei, prin politica ostilă faţă de migranţi, sunt vizate de o serie de proceduri de 

infringement declanşate împotriva lor de Comisia Europeană pentru astfel de chestiuni 

şi pentru altele, care privesc în special justiţia. 

 

Disputele Budapestei şi Varşoviei cu Bruxellesul au cunoscut recent o nouă escaladare 

după ce Ungaria a stârnit indignarea unor lideri vest-europeni prin adoptarea acelei legi 

anti-LGBT, iar în Polonia Tribunal Constituţional a declarat neconstituţională o hotărâre a 

Curţii Europene de Justiţie (CJUE) prin care aceasta dispunea suspendarea unei 

componente a contestatelor reforme judiciare poloneze. 

 

Prin decizia sa, Tribunalul Constituţional polonez a pus sub semnul întrebării 

preeminenţa dreptului european în faţa celui naţional, ceea ce îngrijorează în mod 

special Comisia Europeană, mai ales că şi Germania a creat un astfel de precedent cu o 

hotărâre a Curţii Constituţionale prin care contestă întâietatea dreptului european 

asupra celui naţional. 

Prin urmare, odată cu publicarea raportului privind statul de drept, Comisia Europeană a 

trimis marţi Varşoviei o scrisoare prin care îi cere să se conformeze deciziilor CJUE, 

ameninţând că în caz contrar se va adresa acestei instanţe europene pentru a putea 

impune sancţiuni financiare Poloniei. 

 

''Ceea ce se întâmplă (în Polonia) în privinţa întâietăţii dreptului UE ne va determina să 

privim de două ori planul de relansare polonez'', a mai spus comisarul Reynders, 

sugerând astfel o posibilă intenţie a Comisiei Europene de a pune condiţii şi pentru 

aprobarea PNRR-ului Poloniei. 

 

Toate căile de dialog cu Polonia şi Ungaria au fost epuizate, prin urmare Comisia 

Europeană vrea să ia măsuri împotriva lor, a indicat el. 

(Sursa: Agerpres) 
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 Președinții Republicii Moldova, Georgiei și Ucrainei au semnat o 

declarație comună privind aderarea la Uniunea Europeană 

Președinții Republicii Moldova, Georgiei și Ucrainei, prezenți la Summitul de la Batumi, 

au semnat o declarație comună prin care își doresc să consolideze cooperarea trilaterală 

în ceea ce privește integrarea europeană, transmite RFI. De asemenea, liderii celor trei 

state au reiterat angajamentul de a lucra împreună pentru un viitor european pașnic, 

democratic și prosper al Georgiei, Moldovei și Ucrainei. 

Integrarea europeană nu are alternativă pentru cele trei state și nicio parte terță nu ar 

putea influența această alegere suverană, susțin Maia Sandu, Salome Zourabichvili și 

Volodymyr Zelensky. Potrivit celor trei șefi de stat, au fost realizate progrese 

considerabile în relațiile cu Uniunea Europeană. ”Susținuți de voința puternică a 

popoarelor noastre de a deveni parte a familiei europene, suntem uniți în hotărârea 

noastră de a lucra în vederea obținerii recunoașterii perspectivei europene pentru 

Georgia, Moldova și Ucraina, deschizând calea pentru viitoarea aderare a celor trei state 

la UE”, se arată în declarația semnată de cei trei președinți. 

Președinții Georgiei, Republicii Moldova și Ucrainei declară că acordarea perspectivei 

europene celor trei parteneri asociați ”va fi un stimulent puternic și va oferi un impuls 

pentru reforme mai profunde și mai cuprinzătoare”. 

Totodată, Maia Sandu, Salome Zourabichvili și Volodymyr Zelensky au convenit să 

continue să lucreze cu instituțiile europene pentru punerea în practică a tuturor 

oportunităților și potențialului oferit de prevederile Acordurilor de Asociere privind 

Zonele de Liber Schimb Aprofundate și Cuprinzătoare care prevăd integrarea treptată în 

piața internă a UE. 

(Sursa: G4media.ro) 

 

 Kremlin: Rachetele hipersonice rusești, răspuns la scuturile 

antirachetă instalate de SUA în Europa, inclusiv în România 

DIN ARTICOL 

Tensiuni SUA - Rusia după lansarea noii rachete Zircon 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/kremlin-rachetele-hipersonice-rusesti-raspuns-la-scuturile-antiracheta-instalate-de-sua-in-europa-inclusiv-in-romania-1605115#highlight-1605115-1
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Moscova dezvoltă rachete hipersonice pentru a răspunde inclusiv riscurilor generate de 

SUA şi NATO în domeniul stabilităţii strategice şi pentru a asigura securitatea Federaţiei 

Ruse, ţinând cont de  scuturile antirachetă instalate pe teritoriul României şi al altor ţări 

din apropierea frontierelor ruse, a afirmat marţi purtătorul de cuvânt al Kremlinului, 

Dmitri Peskov. Declarația lui vine ca replică pentru Departamentul american al Apărării, 

care a avertizat că rachetele hipersonice ruseşti comportă riscuri pentru paritatea în 

domeniul armamentului strategic. 

„Aşa cum a declarat de nenumărate ori preşedintele Vladimir Putin, în ultimele decenii şi 

chiar de o perioadă mai lungă de timp, ne confruntăm cu o demontare graduală a 

întregului sistem de tratate privind securitatea strategică. Ne-am confruntat cu anumiţi 

paşi din partea SUA şi NATO, care de fapt au afectat paritatea militară existentă, între 

care instalarea unor lansatoare de interceptori antirachetă în România şi în alte ţări 

situate în imediata apropiere a graniţelor noastre”, a declarat Dmitri Peskov, citat de 

TASS, potrivit Agerpres. 

„Toate acestea necesitau măsuri capabile să asigure securitatea Rusiei şi care să 

garanteze continuarea parităţii existente. Ceea s-a şi făcut”, a adăugat el. 

Întrebat dacă rachetele hipersonice au reprezentat un răspuns la instalarea elementelor 

scutului american antirachetă în apropierea frontierelor ruse, purtătorul de cuvânt al 

Kremlinului a răspuns afirmativ: „Inclusiv, desigur!”. 

Tensiuni SUA - Rusia după lansarea noii rachete Zircon 

Ministerul rus al Apărării a anunţat luni că fregata „Amiral Gorşkov” a lansat cu succes o 

rachetă hipersonică Zircon din Marea Albă către o ţintă terestră de pe coasta Mării 

Barents, în cadrul unui test reuşit. Dispozitivul, cu o viteză aproape Mach 7 (peste 8.300 

km/h), a atins ţinta situată la o distanţă de 350 km. Rusia planifică echiparea mai multor 

submarine şi nave de suprafaţă cu rachete de tipul Zircon. 

Comentând testul din Federaţia Rusa cu racheta hipersonică Zircon, purtătorul de cuvânt 

al Ministerului american al Apărării, John Kirby, a declarat luni că noile rachete 

hipersonice ruseşti „sunt de natură să destabilizeze potenţial situaţia şi prezintă un risc 

semnificativ” pentru securitate, întrucât sunt capabile să transporte o ogivă nucleară, 

notează TASS. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia/vladimir-putin-anunta-ca-va-dota-marina-rusa-cu-arme-nucleare-supersonice-ziua-marinei-un-exercitiu-de-imagine-pentru-liderul-rus-1343878
https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia-a-testat-o-racheta-hipersonica-capabila-sa-loveasca-aproape-orice-tinta-de-pe-glob-si-sa-evite-scuturile-americane-1603599
https://www.digi24.ro/stiri/externe/rusia-a-testat-o-racheta-hipersonica-capabila-sa-loveasca-aproape-orice-tinta-de-pe-glob-si-sa-evite-scuturile-americane-1603599
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Ministerul rus de Externe a declarat în repetate rânduri anterior că instalarea de sisteme 

Aegis Ashore în ţări din Europa de Est constituie o încălcare de către Washington a 

obligaţiilor asumate, comentează în acest context agenţia de presă oficială rusă. 

MAE rus acuzase SUA că prin amplasarea de lansatoare de rachete Mk-41 în dispozitivul 

de apărare antirachetă din România şi Polonia încalcă Tratatul privind forţele nucleare 

intermediare (INF), care a încetat să mai existe în 2019. SUA, care s-au retras primele din 

tratat, a acuzat Rusia de încălcarea prevederilor pactului prin dezvoltarea şi desfăşurarea 

rachetei de croazieră SSC-8 sau 9M729, cu lansare de la sol şi cu rază intermediară de 

acţiune, lucru negat de Moscova. 

Potrivit unor experţi ruşi, lansatoarele de rachete Mk-41, parte a scutului antirachetă, pot 

fi utilizate nu doar pentru lansarea rachetelor antirachetă, ci şi pentru lansarea rachetelor 

de croazieră ofensive Tomahawk. 

În serviciul operaţional al armatei ruse se află deja sisteme hipersonice Avangard şi 

Kinjal, despre care preşedintele Vladimir Putin afirmase în 2018 că sunt capabile să 

lovească aproape orice ţintă pe glob şi sunt nedetectabile de scutul american 

antirachetă. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Aleksandr Lukaşenko, după ce a deschis graniţele pentru migranţi 

către UE: 'Voi i-aţi chemat, daţi-le tot ce le trebuie' 

Preşedintele belarus Aleksandr Lukaşenko a declarat marţi că nu se consideră obligat să 

protejeze Uniunea Europeană în faţa afluxului de migranţi ilegali, în condiţiile în care 

blocul comunitar a impus Belarusului sancţiuni care-i afectează economia, relatează 

marţi agenţia EFE, potrivit Agerpres. 

''Ne asfixiază, iar noi trebuie să-i protejăm?'', s-a întrebat Lukaşenko în timpul unei 

reuniuni consacrate politicii externe. El a adăugat că guvernul de la Minsk finanţează în 

prezent cu banii săi măsuri la graniţă pentru ''eliminarea activităţilor ilegale, inclusiv 

combaterea imigraţiei clandestine şi traficul cu droguri şi arme'', măsuri pentru care UE 

oferea finanţare înainte să fie instituite sancţiunile. 
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Ca represalii pentru aceste sancţiuni, Belarusul le permite migranţilor ilegali care doresc 

să ajungă în UE să treacă graniţa în Lituania. Mai mult, guvernul de Vilnius acuză 

autorităţile de la Minsk că aduc în Belarus migranţi cu avionul de la Bagdad şi Istanbul şi 

apoi îi trimit către Lituania. Circa 2.100 de migranţi au pătruns astfel în Lituania anul 

acesta, dintre care aproximativ 1.400 numai de la începutul lunii iulie. Majoritatea sunt 

veniţi din Irak, dar şi din Siria sau ţări africane precum Congo, Camerun ori Guineea. 

Dar preşedintele belarus Aleksandr Lukaşenko a susţinut în declaraţia sa de marţi că 

amplificarea fluxurilor migratorii către Europa este provocată în mare măsură de 

politicile unor state din UE. ''Voi i-aţi chemat, daţi-le tot ce le trebuie, puneţi-i pe picior 

de egalitate cu cetăţenii voştri!'', le-a transmis el ţărilor europene la care a făcut referire. 

SUA, Uniunea Europeană, Marea Britanie şi Canada au impus mai multe serii de 

sancţiuni Belarusului în urma fraudării alegerilor prezidenţiale de anul trecut şi reprimării 

manifestaţiilor opoziţiei ce au urmat, noi sancţiuni venind mai recent după arestarea 

unui blogger opozant preluat de la bordul unui avion constrâns să aterizeze la Minsk. 

În acest timp, preşedintele Lukaşenko acuză orchestrarea din Occident a manifestaţiilor 

împotriva lui. El a pledat marţi pentru ajustarea numărului de ambasade în Europa şi 

reorientarea politicii externe a Belarusului către state prietene, printre care a dat ca 

exemplu China, India, Pakistan, Vietnam, Turcia, precum şi ţări din Orientul Mijlociu, 

Africa şi America Latină. 

(Sursa: Agerpres) 


